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1  COVID-19 ΔΙΑΨΕΥΣΗ ΦΗΜΩΝ ΠΕΡΙ ΚΑΤΑΣΚΕΥΗΣ ΤΟΥ
ΙΟΥ

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,11 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-02-2020

Επιφάνεια: 505.52 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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1  COVID-19 ΔΙΑΨΕΥΣΗ ΦΗΜΩΝ ΠΕΡΙ ΚΑΤΑΣΚΕΥΗΣ ΤΟΥ ΙΟΥ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,11 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-02-2020

Διάψευση φημών για τον COVID-19
Αμερικανός επιδημιολόγος αντυφούει τις υποθέσεις περί κατασκευής του κορωνοϊού

Γιατρός ελέγχει την κατάσταση ασθενούς. Περίπου 1.700 γιατροί και νοση
λευτικό προσωπικό, η συντριπτική πλειονότητα στη Γουχάν, έχουν ασθενή
σει εξαιτίας του Covid-19, ενώ έξι έχουν πεθάνει.

Κατά 121 αυξήθηκαν την Πέμπτη τα 
θύματα του κορωνοϊού COVID-19, 
σύμφωνα με στοιχεία των κινε
ζικών αρχών, ενώ ο συνολικός 
αριθμός των θανάτων διαμορφώ
θηκε στους 1.380.0 Κινέζος πρό
εδρος Σι Τζινπίνγκ παραδέχθηκε 
χθες ότι το Κομμουνιστικό Κόμμα 
πρέπει να επιδιορθώσει διάφορα 
προβλήματα και να αντιμετωπίσει 
αδυναμίες που αποκάλυψε η επι
δημία, ενώ στελέχη της κυβέρνη
σης Τραμπ κατηγόρησαν την Κίνα 
ότι δεν επιτρέπει σε Αμερικανούς 
επιστήμονες να συμβάλουν στην 
αντιμετώπισή της.

Ο Αμερικανός καθηγητής επι
δημιολογίας στο Πανεπιστήμιο

Η Τουρκία ανακοίνωσε 
ότι έχει αναπτύξει 
διαγνωστικό τεστ 
για τον ιό, που παράγει 
αποτελέσματα 
σε δύο ώρες.

της Ουάσιγκτον και μέλος του 
ερευνητικού κέντρου για την 
αντιμετώπιση του καρκίνου Fred 
Ηπτεήίηςοη στο Σιάτλ, Τρέβορ 
Μπέντφορντ, κατέρριψε την Πέ
μπτη φήμες σύμφωνα με τις οποί
ες ο COVID-19 κατασκευάστηκε 
στο Ινστιτούτο Επιδημιολογίας 
της Γουχάν. «Δεν μπορούμε να 
εντοπίσουμε καμία ένδειξη περί 
γενετικής τροποποίησης», είπε ο 
Μπέντφορντ, μιλώντας στην Αμε
ρικανική Ενωση για την Προώ
θηση της Επιστήμης (AAAS). «Οι 
ενδείξεις που έχουμε είναι πως οι 
μεταλλάξεις (του ιού) συμβαδίζουν 
απολύτως με τη φυσική εξέλιξη», 
είπε ο καθηγητής Μπέντφορντ.

Η ύπαρξη φημών που διασπεί- 
ρονται μέσω των κοινωνικών δι
κτύων έχει αναγκάσει τον Παγκό
σμιο Οργανισμό Υγείας (ΠΟΥ) να 
προειδοποιήσει για τον κίνδυ
νο επιδημίας ψευδών ειδήσεων. 
Αναφερόμενος σε μελέτη Ινδών 
επιστημόνων που αποτελεί μία 
από τις πηγές της σχετικής φη
μολογίας, ο κ. Μπέντφορντ είπε 
ότι «είναι λανθασμένη σε πολλά 
επίπεδα». Σύμφωνα με τη μελέτη 
που αργότερα αποσύρθηκε, στον 
γενετικό κώδικα του COVID-19 
εντοπίστηκαν μικρά τμήματα που 
έχουν «αφύσικη ομοιότητα» με 
τον ιό HIV. Τα γονίδια που είναι 
κοινά μεταξύ των δύο ιών εμφα

νίζουν εξαιρετικά μικρή ακολου
θία που είναι κοινή και σε άλλους 
οργανισμούς και «επαναλαμβάνε
ται ξανά και ξανά σε ολόκληρο 
το δένδρο της ζωής», εξήγησε ο 
Μπέντφορντ. Επίσης αντέκρουσε 
υποθέσεις σύμφωνα με τις οποίες 
ο COVID-19 μεταδόθηκε σε αν
θρώπους από φίδια ή ακόμη και 
από ψάρια. Η πιθανότερη υπόθε
ση, με βάση γενετική ανάλυση, 
είναι πως ο ιός μεταδόθηκε από 
νυχτερίδα σε άλλο θηλαστικό πριν 
από 20 με 70 χρόνια. Το άγνωστο 
ακόμη θηλαστικό μετέδωσε για 
πρώτη φορά τον ιό σε άνθρωπο 
στην κινεζική πόλη Γουχάν στα 
τέλη Νοεμβρίου ή στις αρχές Δε

κεμβρίου του 2019.
Στην πρώτη γραμμή της μάχης 

για την αντιμετώπιση της επιδημί
ας, στη Γουχάν, υψηλόβαθμος αξι- 
ωματούχος κάλεσε ανθρώπους που 
έχουν κολλήσει τον ιό και έχουν 
γιατρευτεί, να δωρίσουν πλάσμα 
διότι υπάρχουν ενδείξεις πως τα 
φυσικά αντισώματα που έχουν 
αναπτύξει μπορούν να επισπεύ
σουν σημαντικά την ίαση άλλων 
ασθενών. Την Πέμπτη η κρατι
κή εταιρεία βιοτεχνολογίας China 
National Biotec Group ανακοίνω
σε πως η χορήγηση αντισωμάτων 
από ανθρώπους που ιάθηκαν σε 
10 ασθενείς, οι οποίοι βρίσκονταν 
σε κρίσιμη κατάσταση, οδήγησε 
σε σημαντική βελτίωση της κατά
στασής τους έπειτα από 12 με 24 
ώρες. Η τουρκική κυβέρνηση ανα
κοίνωσε χθες ότι έχει αναπτύξει δι
αγνωστικό τεστ για τον COVID-19 
που παράγει αποτελέσματα σε δύο 
ώρες και ότι σκοπεύει να τα εξάγει 
τις επόμενες ημέρες στο Ουζμπε
κιστάν και στο Κιργιστάν.

Χθες, οι κινεζικές αρχές ανα
κοίνωσαν για πρώτη φορά πως πε
ρισσότεροι από 1.700 γιατροί και 
νοσοκόμες έχουν μολυνθεί από 
τον COVID-19, ενώ έξι από αυτούς 
πέθαναν από την ασθένεια. Ο ση- 
νολικός αριθμός των κρουσμάτων 
στην Κίνα ανήλθε την Πέμπτη σε 
63.851, αυξημένος κατά 5.090 (με 
βάση τη νέα ατελέστερη μεθοδολο
γία εντοπισμού). Τέλος, το κινεζικό 
υπουργείο Εξωτερικών ανακοίνω
σε ότι καλωσορίζει τη συμμετοχή 
ξένων επιστημόνων, περιλαμβα- 
νομένων Αμερικανών, στην απο
στολή του ΠΟΥ στην Κίνα, ενώ ο 
Αμερικανός υπουργός Υγείας Αλεξ 
Αζάρ δήλωσε πως οι Αμερικανοί 
επιστήμονες περιμένουν την τε
λική άδεια του Πεκίνου.

BLOOMBERG, ΝΥΤ, REUTERS
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1  ΠΙΣ ΓΙΑ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΥΣ «Οχι» σε πιστοποίηση
φαρμακοποιών

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-02-2020

Επιφάνεια: 84.12 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΙΣ ΓΙΑ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΥΣ

«Οχι» σε πιστοποίηση 
φαρμακοποιών
Την ακύρωση της απόφασης για 
την πιστοποίηση των φαρμακοποι
ών στον εμβολιασμό ενηλίκων μέ
σω Διαδικτύου, ζητεί ο Πανελλήνιος 
Ιατρικός Σύλλογος. Οπως δήλωσε ο 
γενικός γραμματέας του ΠΙΣ Γιώργος 
Ελευθερίου, «η πιστοποίηση μέσω

Διαδικτύου που οδηγεί σε ποσοστά 
επιτυχίας στις εξετάσεις άνω του 
96% μόνο ως ανέκδοτο μπορεί να 
χαρακτηριστεί. Η έλλειψη εκπαιδεύ- 
σεως δεν μπορεί να υποκατασταθεί 
με online σεμινάριο». Απαντώντας 
στο επιχείρημα των φαρμακοποιών 
ότι η συγκεκριμένη πρακτική ακο
λουθείται σε όλες τις χώρες της Ε.Ε. 
σημειώνει: «Η επίκληση της ευρω
παϊκής πρακτικής από τους φαρμα
κοποιούς είναι ορθή, αλλά αυτό θα 
πρέπει να γίνει κάτω από συγκεκρι
μένους όρους και με πλήρη εφαρ
μογή των ευρωπαϊκών κανόνων και 
της ελληνικής νομοθεσίας που επι
βάλλουν συγκεκριμένες πιστοποιή
σεις». Ανακοίνωση για το θέμα αυτό 
εξέδωσε και η Ενωση Ιατρών Νοσο
κομείων Αθηνών Πειραιώς, τονίζο
ντας ότι «η χορήγηση οποιουδήποτε 
σκευάσματος ενδομυϊκά ή ενδοφλέ
βια αποτελεί ιατρική πράξη».
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1  Ιώσεις προερχόμενες από άγρια ζώα Αφρικανική
πανώλη χοίρων-Κορονοϊός

Πηγή: ΣΕΡΡΑΪΚΟΝ ΘΑΡΡΟΣ Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-02-2020

Επιφάνεια: 882.77 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Γράφ€[ ο
Χριστόφορος Παλαμίδης*
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Ιώσεις προερχόμενες από άγρια ζώα 
Αφρικανική πανώλη χοίρων-Κορονοϊός

πως έγινε γνωστό στην 
| 1 περιοχή της Νιγρίτας

εμφανίστηκε κρούσμα 
Αφρικανικής πανώλης, σε ένα 
γουρούνι ελεύθερος βοσκής. Η 
Αφρικανική πανώλη, eevol κα
θαρά ζωονόσος και δεν μετα
δίδεται από το γουρούνι στον 
άνθρωπο.

Για τα γουρούνια είναι πολύ 
μεταδοτική και θανατηφόρα 
αρρώστια, που εκδηλώνεται με 
πυρετό και αιμορραγίες. Απ' ό,τι 
φαίνεται τα κρούσμα που πα
ρουσιάστηκε είναι μεμονωμένο, 
πάρθηκαν εγκαίρως τα μέτρα 
από την κτηνιατρική υπηρεσία 
και μάλλον το κακό σταμάτησε 
εν τη γενέσει.

Η μόλυνση κατά την επικρα
τέστερη εκδοχή προήλθε από 
αγριογούρουνα, αφού ο συ
γκεκριμένος χοιροτρόφος είχε 
γουρούνια ελευθέρας βοσκής 
σε παρυφές βουνού τα οποία 
είχαν τη δυνατότητα να έρθουν 
σε επαφή με τα άγρια ζώα ή με 
τα αύρα, τα κόπρανα και τις 
εκκρίσεις τους, σάλιο, ρινικό ή 
οφθαλμικό έκκρ ιμα.

Τοευτύχημα είναιότι διαγνώ- 
στηκε έγκαιρα και μάλλον έχει 
απστραπεϊ ο κίνδυνος μετάδο
σης σε άλλες χοιροτροφι,κές μο
νάδες. Οι χοιροτρόφοι έτσι και 
αλλιώς παίρνουν τα κατάλληλα 
υγειονομικά μέτρα για την απο
τροπή εισόδου μολυσματικών 
νοσημάτων στα χοιροστάσια, 
τα οποία είναι υποχρεωμένοι να 
τα έχουν δηλωμένα στις κτηνια
τρικές υπηρεσίες.

Τα άγρια ζώα 
ως αποθήκες ιών

Τα αγριογούρουνα αποτε
λούν αποθήκες του ιού, δηλα
δή έχουν τον ιό χωρίς να πρόκα- 
λεί το νόσημα, διότι διαθέτουν 
ανοσία απέναντι του. Ωστόσο 
έχουν την δυνατότητα να τον 
μεταδώσουν σε εκτρεφόμενα 
γουρούνια που δεν διαθέτουν 
καθόλου ανοσία. Τα άγρια ζώα 
αποτελούν αποθήκες και για 
άλλους ιούς, όπως η αλεπού για 
τον ιό της λύσσας.

Για τον κσρονοϊό που απα
σχολεί την ανθρωπότητα τελευ
ταία, έλεγαν ότι προήλθε από 
φίδι, μετά από νυχτερίδες και 
κατέληξαν σε μυρμηγκοφάγο 
που καταναλώθηκε ως τροφή. 
Αν αυτά αληθεύει, σημαίνει άτι 
το ζώο αυτά είχε τους ιούς σε 
λ αν θάνουσα κατάσταση και 
όταν εισήλθε στον ανθρώπινο 
οργανισμό απέκτησε λοιμογόνο 
δύναμη. Με τις διόδους από άν
θρωπο σε άνθρωπο προ καλού
νταν μεταλλάξεις με τις οποίες 
αυξανόταν η λοιμογόνος δύνα

μη των ιών.

Καταπολέμηση ιών - 
Εμβόλια

Οι ιοί δεν είναι ζωντανοί ορ
γανισμοί όπως τα μικρόβια. Θε
ωρούνται παράσιτα των κυττά
ρων και δρουν επεμβαίνοντας 
στο γονιδίωμά τους, με απο
τέλεσμα να τα καταστρέφουν. 
Δεν υπάρχουν αποτελεσματικά 
φάρμακα για την καταπολέμη
σή τους.

Ο ίδιος ο οργανισμός που 
προσβάλλεται δημιουργεί τα 
αντισώματα που καταπολεμούν 
τους ιούς προ καλώ νιας ανοσία.

Ο πιο αποτελεσματικός τρό
πος αντιμετώπισης των ιώσεων 
είναι η αποφυγή μόλυνσης και 
ο προληπτικός εμβολιασμός. Τα 
εμβόλια παρασκευάζονται από 
το κάθε είδος ιού και ενεργούν 
προετοιμάζονταςτονοργανισμό 
ρε τη δημιουργία αντισωμάτων 
για τους συγκεκριμένους ιούς. 
Το πρώτο εμβόλιο που χρησιμο
ποιήθηκε παγκοσμίως ήταν το 
σντιλυσσικό. Παρασκευαστή κε 
από τον Γάλλο χημικό Παστέρ, 
τον απο καλούμενο *Π στέρα της 
μικροβιολογίας® και ανοσολο
γίας και χρησιμοποιήθηκε yta

πρώτη φορά το 1S85 σε ένα εν- 
νιάχρονο παιδί που είχε δαγκω
θεί από λυσσασμένο σκυλί.

Αποχελεσματικότητα
Εμβολίων

Η αποτελεσματικάτητα των 
εμβολίων εξαρτάται από το εί
δος του ια υ, δηλαδή από την 
ικανότητά του να μεταλλάσ
σεται ανάλογα και με την συ
χνότητα διόδου στα άτομα που 
προσβάλλει.

Στους ιούς της γρίπης, η δι
αδικασία παρασκευής και των 
δοκιμών που πρέπει να γίνουν 
απα ιτεί αρκετούς μήνες, με απο
τέλεσμα στο διάστημα αυτά να 
παρουσιάζεται μετάλλαξη του 
ιού. Αυτό έχει σαν συνέπεια να 
ελαττώνονται τα αναμενόμενα

ποσοστά αποτελεσματικότητος 
που βαίνουν μειούμενα με την 
πάροδο του χρόνου.

Σέρρες 11-2-2020

* Ο Χριστόφορος Παλαμίδης
εργάστηκε για 20 χρόνια 
ως κλινικός κτηνίατρος σε 
παραγωγικά ζώα και για 15 
χρόνια ως μικροβιολόγος 
κτηνίατρος στο Κτηνιατρικό 
Εργαστήριο Σερρών. Πα
ράλληλα πραγματοποιούσε 
για 8 χρόνια{1984-91) εκλα
ϊκευμένες εβδομαδιαίες ρα
διοφωνικές εκπομπές για τις 
ασθένειες των ζώων και τα 
τρόφιμα ζωικής προέλευσης 
στην ΕΡΑ Σερρών, εκπρο
σωπώντας την κτηνιατρική 
υπηρεσία.



5;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Πολυδύναμο περιφερειακό ιατρείο στη Συκιά χωρίς
γιατρούς

Πηγή: KARFITSA Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-02-2020

Επιφάνεια: 983.15 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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Δημιουργήθηκε για να καήύπιει περιοχή 4.000 κατοίκων

Πολυδύναμα περιφερειακό ιατρείο 
στη Συκιά χωρίε.» γιατρούς
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Από ίο 2006 έχουν να δουν κανονική ιατρική 
περίθαλψη οι κάτοικοι του πρώην δήμου Τορώ- 
vns στη Σιθωνία Χαλκιδικήε αφού το πολυδύ
ναμο Περιφερειακό ιατρείο που δημιουργήθηκε 
για να καλύπτει τιε ανάγκεε τηε απομακρυσμέ- 
vns περιοχήε και να εξυπηρετεί κατοίκουε επι- 
χειρηματίεε και τουρίστεε δεν λειτούργησε ποτέ 
με κανονικό πρόγραμμα και απαρτία γιατρών.

Εδώ και 13 χρόνια το σύγχρονο κτίριο που 
δημιουργήθηκε για να καλύπτει μια περιοχή με 
4000 μόνιμουε κατοίκουε που πολλαπλασιά- 
ζονται τουε καλοκαιρινούε μήνεε λειτουργεί 3 
φορέε την εβδομάδα εκ περιτροπήε συνήθωε 
μόνο πρωινέε ώρεε με επισκέπτεε ειδικευόμε- 
νουε ή αγροτικούε γιατρούε και χωρίε νοσηλευ
τικό προσωπικό. Κατά την έναρξη λειτουργίαε 
του το ιατρείο είχε στελεχωθεί στα χαρτιά με 
τρείε οργανικέε θέσειε παθολόγων και ενόε 
παιδιάτρου χωρίε να έχουν καλυφθεί μέχρι σή
μερα ενώ οι αγροτικοί γιατροί που προβλέπεται 
να στελεχώνουν τη μονάδα πηγαινοέρχονται 
από το Κέντρο Υγείαε Αγίου Νικολάου που απέ
χει 60 χιλιόμετρα από τη Σάρτη άλλα ευτυχώε 
λειτουργεί κανονικά και είναι στελεχωμένο με 
ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό.

«Πρέπει να αρρωσταίνουμε με βάρδιεε 
και εκ περιτροπήε» αναφέρει στην karftea ο 
δήμαρχοε Σιθωνίαε, Κυπαρίσσηε Ντέμπλαε ο 
οποίοε κάνει λόγο για τριτοκοσμικέε συνθήκεε 
που αναγκάζονται να βιώνουν οι δημότεε στο 
νότιο τμήμα του δήμου Σιθωνίαε.

«0 αγροτικόε γιατρόε που κανονικά προ- 
βλέπεται να έχει 24ωρη βάρδια, απλά πηγαίνει 
για κάποιεε ώρεε και ουσιαστικά εξετάζει δε- 
κάδεε ασθενείε» αναφέρει ο κ Ντέμπλαε και 
υπογράμμισε ότι στην ευρύτερη περιοχή ζουν 
περίπου 500 παιδιά, οι γονείε των οποίων υπο
χρεώνονται να κάνουν πραγματικό ταξίδι για να 
μπορέσουν να επισκεφθούν παιδίατρο.

«Για να φτάσει ασθενοφόρο στην περιοχή 
μπορεί να χρειαστεί έωε και μιάμιση ώρα, ενώ 
υπενθυμίζουμε ότι το νοσοκομείο του Πολυγύ
ρου απέχει 100 χλμ. Κανείε δεν ξέρει τι μπορεί 
να συμβεί εάν υπάρξει κάποιο πολύ επείγον πε
ριστατικό», επισημαίνει ο κ. Ντέμπλαε.

Σύμφωνα με τον δήμαρχο Σιθωνίαε, οι τραγι- 
κέε ελλείψειε στην υγειονομική περίθαλψη των 
κατοίκων τηε συγκεκριμένηε περιοχήε «οφεί
λονται σε άνωθεν παρεμβάσειε, ώστε αγροτικοί 
γιατροί, πόσω δε μάλλον γιατροί ειδικοτήτων, 
να μην τοποθετηθούν σε ένα απομακρυσμένο 
σημείο όπωε η Συκιά, αλλά να υπηρετούν είτε 
στο Κέντρο Υγείαε του Αγίου Νικολάου, είτε 
ακόμα και στο νοσοκομείο Πολυγύρου.

Σκληρή ανακοίνωση από την Τοπική Αυ

τοδιοίκηση
Την έντονη διαμαρτυρία τουε για τα προ

βλήματα υποστελέχωσηε που υπάρχουν στο 
Πολυδύναμο Περιφερειακό Ιατρείο Συκιάε εκ
φράζουν οι κάτοικοι τηε Τοπικήε Κοινότηταε σε 
επιστολή που απέστειλαν προε το Υπουργείο 
Υγείαε, την 4η ΥΠΕ Μακεδονίαε και θράκηε και 
το Γενικό Νοσοκομείο Πολυγύρου.

Στην επιστολή που υπογράφουν ο Πρόεδροε 
τηε Τ. Κοινότηταε Συκιάε, Δημήτριοε Καζάκαε 
και ο Αντιδήμαρχοε Σιθωνίαε, Βασίλειοε Ζήσιοε, 
ζητούν την πλήρωση θέσεων που προβλέπο- 
νται στο οργανόγραμμα. Στην ανακοίνωση τουε 
ο πρόεδροε τηε κοινότηταε και ο Αντιδήμαρχοε 
επισημαίνουν ότι στην περιοχή δεν υπάρχουν 
ούτε ιδιώτεε γιατροί και αυτό κάνει ακόμη πε
ρισσότερο επιτακτική τη συνεχή παρουσία για
τρών στη περιοχή μαε. «Τώρα βέβαια πρόκειται 
περί κατορθώματοε, πωε γίνεται με τρειε θέσειε 
γιατρών καλυμμένεε να έχει η μεν Συκιά τρειε 
φορέε την εβδομάδα γιατρό και η Κοινότητα 
Σάρτηε μία! Μόνο προχειρότητα στον προγραμ
ματισμό θα μπορούσαμε να καταλογίσουμε.

Φτάνει πια με την συνεχιζόμενη απαξίωση. 
Είμαστε πολίτεε αυτού του τόπου με εισφορά 
στην εθνική οικονομία και ζητάμε το καλύτερο 
για τα παιδιά μαε, τουε δημότεε μαε και τουε 
χιλιάδεε επισκέπτεε μαε» αναφέρουν στην επι
στολή τουε.

Μεταφορά ασθενών σε... καρότσεε
Σύμφωνα με τα όσα αναφέρονται στην 

επιστολή κάτοικοι τηε περιοχήε έχουν γίνε 
μάρτυρεε μεταφοράε ασθενών στο Κ.Υ Αγίου 
Νικολάου πάνω σε καρότσεε προκειμένου να 
προλάβουν να διανύσουν γρήγορα 60 χιλιόμε
τρα στενού δρόμου από το Πόρτο Κουφό μέχρι 
το Κέντρο Υγείαε Αγίου Νικολάου.

Στη Βουλή το θέμα με ερώτηση
δύο τοπικών βουλευτών
Το ζήτημα έχει φτάσει προ ολίγων ημερών 

στο ελληνικό κοινοβούλιο από δύο βουλευτέε 
του νομού Χαλκιδικήε. Η Κυριακή Μάλαμα από 
τον ΣΥΡΙΖΑ με ερώτησή τηε προε τον υπουργό 
Υγείαε Βασίλη Κικίλια ζητά να καταβάλλει κάθε 
δυνατή προσπάθεια ώστε να καλυφθούν άμεσα 
οι οργανικέε θέσειε του Πολυδύναμου Περιφε
ρειακού Ιατρείου.

0 βουλευτήε του ΚΙΝΑΛ Απόστολοε Πάναε, 
κατέθεσε αναφορά με την επιστολή υπογεγραμ
μένη από τον αντιδήμαρχο Σιθωνίαε και τον 
πρόεδρο τηε Τοπικήε Κοινότηταε Συκιάε, όπου 
περιγράφουν με αγωνία τιε σημαντικέε ελλεί- 
ψειε σε υγειονομική περίθαλψη που παρουσιά
ζει η περιοχή.

Συναντήσειε με συνεργάτεε του Βασίλη Κικί
λια πραγματοποίησε και ο δήμαρχοε Σιθωνίαε, 
χωρίε ωστόσο να έχει υπάρξει κάποια εξέλιξη.
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1  Σκουριάζει η Δημόσια Υγεία προς τέρψιν της
ιδιωτικής

Πηγή: ΚΑΡΦΙ Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-02-2020

Επιφάνεια: 123.51 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4910

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σκουριάζει 
η Δημόσια Υγεία 
προς τέρψιν 
της ιδιωτικής
■ Η υγεία στην Ελλάδα νοσεί βαριά και 
αυτό είναι μια θλιβερή διαπίστωση και 
όχι fake news για λαϊκή κατανάλωση 
και δημιουργία εντυπώσεων. Στο Λαϊκό 
Νοσοκομείο έχουν πληρώσει περίπου 
2 εκατομμύρια για να αγοράσουν το 
επονομαζόμενο ρομπότ Da Vinci, τε
λευταίας τεχνολογίας, για ουρολογικές 
επεμβάσεις, κυρίως.
Ωστόσο, το υπερσύγχρονο μηχάνημα, 
που σώζει ζωές, είναι αφημένο στην 
τύχη του και σκουριάζει(ί) επειδή δεν 
υπάρχουν κονδύλια για να λειτουργήσει. 
Το αποτέλεσμα είναι ότι οι ασφαλισμέ
νοι, που δεν πληρώνουν και λίγα ως 
ασφαλιστικές εισφορές, να σπεύδουν 
σε μεγάλα ιδιωτικά θεραπευτήρια για τη 
σωτήρια εγχείρηση.Όσοι έχουν βέβαια 
κάποια αποταμίευση. Γιατί οι υπόλοιποι 
μάλλον κλαίνε με τη μαύρη μοίρα τους. 
Άντε να μας πείσει ο... λαοπρόβλητος 
Μητσοτάκης με τον... update υπουργό 
Κικίλια ότι αυτό συμβαίνει κατά λάθος! 
Πάρτετο αλλιώς, πρινσαςπάρειο... λαός 
αλλιώς!



7;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  40 φορές υψηλότερος ο κίνδυνος καρκινογένεσης
Πηγή: ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ Σελ.: 27 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-02-2020

Επιφάνεια: 116.36 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6710

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

40 cpopes uipnfloiepos o kivOuvos καρκινογένεσή
Δεν υπερβάλλουν, όταν διαμαρτύρονται και κινητοποιούνται 

οι κάτοικοι των Αγίων θεοδώρων Λεχαινών για τη λειτουργία 
μονάδας υποπροϊόντων σφαγής στην περιοχή τους. Τώρα 
έχουν στα χέρια τους και έκθεση του Εργαστηρίου Υγιεινής του 
Ιατρικού Τμήματος του Πανεπιστημίου Πατρών.

Σε 34 σελίδες περιγράφονται λεπτομερώς οι παρενέργειες 
της λειτουργίας της εν λόγω μονάδας. Κοντολογίς, πράγματι 
ρυπαίνεται η ατμόσφαιρα και επίσης Βλάπτεται ο επιφανει
ακός και υπόγειος υδροφόρος ορίζοντας.

Το άκρως ανησυχητικό είναι ότι στην έκθεση επισημαίνεται

ότι ο κίνδυνος καρκινογένεσης είναι 40 φορές υψηλότερος 
του αποδεκτού! Οι επιστήμονες καταλήγουν ότι «επιβάλλεται η 
άμεση λήψη μέτρων για την εξάλειψη των εκπομπών, στα πλαί
σια της αρχής της πρόληψης, όπως αυτή εκφράζεται από τον 
Παγκόσμιο Οργανισμό Υγείας».

Ας σημειωθεί ότι την έκθεση συνυπογράφουν ο διευθυντής 
του Εργαστηρίου Υγιεινής Μιχάλης Λεοτσινίδης, η επίκουρη 
καθηγήτρια Υγιεινής, Περιβάλλοντος, Επιδημιολογίας και Τοξι
κολογίας Ελένη Σαζάκλη και η χημικός-ερευνήτρια Αθηνά 
Φρειδάκη.
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1  Ούτε ράμματα στα Τρίκαλα
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 24 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-02-2020

Επιφάνεια: 72.92 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ούτε ράμματα στα Τρίκαλα
ΉΣ ΤΡΑΓΙΚΕΣ ελλείψεις που υπάρχουν στο Νοσοκο
μείο Τρικάλων σε αναγκαία αναλώσιμα υλικά, όπως 
είναι τα ράμματα, καταγγέλλουν οι εργαζόμενοι. Σύμ
φωνα με πληροφορίες, οι ελλείψεις παρατηρούνται 
εξαιτίας της επιθυμίας του νέου διοικητή όλες οι προ
μήθειες να ελέγχονται πρώτα από το διοικητικό συμ
βούλιο. Οι εργαζόμενοι αναφέρουν ότι μπορεί η κί
νηση να συμβαδίζει με το γράμμα του νόμου, πρα
κτικά, όμως, προκαλούνται πολλά γραφειοκρατικά 
εμπόδια, με συνέπεια να διαπιστώνονται καθυστε
ρήσεις που δυσκολεύουν την καθημερινότητα του 
νοσηλευτικού προσωπικού και των ασθενών. «Τελι
κά, ράμματα γτα τους τραυματίες δεν έχουμε, όμως 
για τη γούνα αυτών που μας έφτασαν σε αυτή την κα
τάσταση θα βρούμε;» αναρωτιούνται οι εργαζόμενοι 
του νοσοκομείου.
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1  ΚΑΘΡΙΝ ΜΑΝ : Ο κορωνοϊός ήδη αφήνει τα σημαδια
του στην οικονομια

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ
ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ

Σελ.: 52 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-02-2020

Επιφάνεια: 965.85 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 24590

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Ο κορωνόίός 
ήδη αφήνει 

τα σημάδια του 
στην οικονομία»
Η παγκόσμια επικεφαλής οικονομολόγος της Citibank 

μιλά στα «ΝΕΑ» ενόψει ms συμμετοχής ms 
στο Οικονομικό Φόρουμ των Δελφών

Α
σαφείς και αβέβαιες είναι ακό
μη οι οικονομικές επιπτώσεις 
από την επιδημία του κορω- 
νοϊού εκτιμά η Κάθριν Μαν, παγκό

σμια επικεφαλής οικονομολόγος της 
Citibank. Η αμερικανίδα οικονομο
λόγος επεξηγεί ότι οι συνέπειες εί
ναι ήδη εμφανείς σε ορισμένους το
μείς, όμως, το αντίκτυπο της οικονο
μικής αναταραχής από την επιδημία 
σε χώρες, παραγωγικούς τομείς, επεν
δύσεις δεν μπορεί ακόμη να υπολογι
στεί. Εκτιμά ότι οι απώλειες που βλέ
πουν ορισμένοι τομείς μπορεί να αντι
σταθμιστούν στη διάρκεια του έτους, 
όςιως, το πλήγμα, που θα δεχτούν άλ
λοι, όπως ο τουρισμός, μπορεί να μην 
αναπληρωθεί τους μετέπειτα μήνες. 
Η οικονομολόγος της Citibank μίλη
σε στα «ΝΕΑ» ενόψει της συμμετο
χής της στο Οικονομικό Φόρουμ των 
Δελφών. Το μήνυμα, που θα απευθύ
νει από το βήμα του φόρουμ, αφορά 
προφανώς και την Ελλάδα. Ποιο θα 
είναι αυτό; «Οι προοπτικές ανάπτυ
ξης είναι ανεπαρκείς για να τηρηθούν 
οι δεσμεύσεις προς τους πολίτες. Οι 
εμπορικές αντιξοότητες και η στασι
μότητα της παγκοσμιοποίησης υπο
νομεύουν την ανάπτυξη και την πα
ραγωγικότητα. Η αβεβαιότητα ανα
στέλλει μελλοντικές επενδύσεις από 
τους καταναλωτές και τις επιχειρήσεις 
και μπορεί αντιθέτως να θέσει σε κίν
δυνο τη χρηματοπιστωτική σταθερό
τητα. Η ισορροπημένη ανάπτυξη δη
μοσιονομικών, νομισματικών και δι
αρθρωτικών πολιτικών είναι ζωτικής 
σημασίας».
♦ Ποιους κινδύνους βλέπετε για την 

παγκόσμια οικονομία και τι πιστεύε
τε ότι είναι απαραίτητο για να διατη
ρηθεί η ανάπτυξη καθώς αυξάνεται 
η αβεβαιότητα;

Ιΐριν από το ξέσπασμα του κορωνο- 
ϊού, πιστεύαμε ότι τα σχετικά αντι

κειμενικά και υποκειμενικά δεδομέ
να έδειχναν προς μια μικρή ανοδική 
πορεία στην παγκόσμια ανάπτυξη, 
προωθούμενη από τις αναδυόμενες 
αγορές, στη Λατινική Αμερική έναντι 
της αργής ανάπτυξης και των υφέ
σεων του 2019, καϊ στην Ασία, λόγω 
μιας διογκούμενης Κίνας και μιας 
αναβίωσης του εμπορίου τεχνολο
γίας. Επίσης, λόγω μιας μέτριας ενί
σχυσης στην Ευρώπη, ιδίως στον το
μέα της μεταποίησης, καθώς τα απο
θέματα μειώνονταν και οι εμπορι
κές δυσκολίες διαλύθηκαν κάπως, 
αν και οι εμπορικές εντάσεις με τις 
ΗΠΑ παρέμεναν ανησυχητικές. Και 
λόγω μιας μικρής μόνο επιβράδυνσης 
στις ΗΠΑ, καθώς η δημοσιονομική 
ώθηση εξασθενούσε με αργούς ρυθ
μούς. Ορισμένες από αυτές τις πα
ρατηρήσεις πρέπει τώρα να εξετα
στούν έναντι των προκλήσεων που 
προκαλούνται στο εμπόριο και την 
ανάπτυξη από τις αβέβαιες επιπτώ
σεις του κορωνοϊού. Ορισμένοι το
μείς, όπως η μεταποίηση και η πα
γκόσμια αλυσίδα εφοδιασμού, θα 
μπορούσαν να έχουν πτωτικές τά
σεις τους πρώτους μήνες του έτους, 
αλλά να ανακάμψουν στη συνέχεια. 
Το πλήγμα σε άλλες δραστηριότη
τες, όπως στον τουρισμό, μπορεί να 
μην αναπληρωθεί στα μετέπειτα τρί
μηνα. Οι τιμές και ο όγκος των βα
σικών εμπορευμάτων επηρεάζονται 
ήδη, ενώ οι συνέπειες των επιπτώ
σεων σε χώρες, εμπόριο και επενδύ
σεις στην ενέργεια παραμένουν ασα
φείς. Η έντονη πολιτική αβεβαιότη
τα, η οποία επιβραδύνει τα κίνητρα 
για επενδύσεις και κατανάλωση, πα
ραμένει ένα πρόβλημα και έχει επι
δεινωθεί από τον ιό. Η πολιτική για 
την κλιματική αλλαγή είναι κατακερ
ματισμένη σε όλο τον κόσμο, ακόμη 
και εντός χωρών. Σαφής και σταθε
ρή πολιτική θα βοηθούσε να προε
τοιμαστεί το έδαφος για την αντιμε
τώπιση αυτής της κρίσιμης πρόκλη
σης. Η Ευρώπη έχει τη μεγαλύτερη 
δυνατότητα να χρησιμοποιήσει την 
πρόκληση της κλιματικής αλλαγής 
για να συνασπιστεί γύρω από νέες 
πολιτικές, περιλαμβανομένων κανο
νισμών, φορολογίας και δαπανών, οι

οποίες θα καθιστούσαν τις ευρωπα
ϊκές επιχειρήσεις παγκόσμιους ηγέ
τες στην αντιμετώπιση της κλιματι
κής αλλαγής.

Η χαλαρή νομισματική πολιτική φαί
νεται ότι έχει διαδραματίσει θετικό 
ρόλο στην ενίσχυση της ανάπτυξης 
των οικονομιών, θεωρείτε ότι μπο
ρεί να συνεχιστεί και ποιους κινδύ
νους εντοπίζετε στη διατήρηση χα
μηλών επιτοκίων;

Η νομισματική πολιτική υπήρξε ένα 
κρίσιμο συστατικό στοιχείο για την 
υποστήριξη της παγκόσμιας ανάπτυ
ξης κατά την τελευταία δεκαετία, ακό
μη και πέρυσι, ως αντιστάθμισμα των 
προκλήσεων του εμπορίου. Η πολύ 
ευνοϊκή νομισματική πολιτική δημι
ουργεί δημοσιονομικό χώρο, καθώς 
μειώνει τις πληρωμές τόκων στο δη
μοσιονομικό χρέος. Η βασική πρό
κληση σε πολλές προηγμένες οικο
νομίες, ειδικά στην Ευρώπη, είναι η 
εξεύρεση ισορροπίας μεταξύ δημοσι
ονομικής και νομισματικής πολιτικής. 
Φυσικά, οι δημοσιονομικές επιλογές 
έχουν σημασία ώστε να αποφέρουν 
βελτιωμένα μακροπρόθεσμα αποτε
λέσματα σε παραγωγικότητα και ανά
πτυξη. Οι σταθερά πολύ χαλαρές πο
λιτικές μπορούν να δημιουργήσουν 
κινδύνους για τη χρηματοπιστωτική 
σταθερότητα, στον βαθμό που ο δα
νεισμός, οι τιμές των περιουσιακών 
στοιχείων και τα περιθώρια κέρδους, 
βασίζονται σε διαρκή πολιτική χαμη
λών επιτοκίων.

Το χρέος έχει φτάσει σε εξαιρε
τικά υψηλό επίπεδο παγκοσμίως. 
Ανησυχείτε για τη συσσώρευση του 
χρέους και πώς μπορεί να αντιμε
τωπιστεί;

Μια μέτρηση, που χρησιμοποιείται 
συχνά για τον κίνδυνο του χρέους 
είναι ο λόγος του χρέους προς το 
ΑΕΠ, ο οποίος έχει αυξηθεί δραμα
τικά. Ωστόσο, μια καλύτερη μέτρη

ση είναι ο δείκτης εξυπηρέτησης του 
χρέους, ο οποίος συγκρίνει τις πλη
ρωμές τόκων με το εισόδημα που δη- 
μιουργείται. Εάν ένα νοικοκυριό, μια 
επιχείρηση ή μια κυβέρνηση χρησι
μοποιεί το μεγαλύτερο μέρος του ει
σοδήματος της για να εξυπηρετήσει 
το χρέος της, περισσεύουν λιγότερα 
για κατανάλωση και επενδύσεις. Το 
προηγούμενο χρέος γίνεται βάρος, 
υπονομεύοντας το μέλλον. Είναι ση
μαντικό να εξετάσουμε πώς εξυπηρε
τούν το χρέος τους τα νοικοκυριά, οι 
επιχειρήσεις και οι κυβερνήσεις, αλ
λά και κάθε χώρα, ξεχωριστά. Υπάρ
χει μεγάλη διαφοροποίηση.

Ι
θα συμμετάσχετε στο Οικονομικό 
Φόρουμ των Δελφών. Ποιο θα είναι 
το βασικό σας μήνυμα;

Οι προοπτικές ανάπτυξης είναι ανε
παρκείς για να τηρηθούν οι δεσμεύ
σεις προς τους πολίτες. Οι εμπορικές 
αντιξοότητες και η στασιμότητα της 
παγκοσμιοποίησης υπονομεύουν την 
ανάπτυξη και την παραγωγικότητα. 
Η αβεβαιότητα αναστέλλει μελλοντι
κές επενδύσεις από τους καταναλω
τές και τις επιχειρήσεις και μπορεί 
αντιθέτως να θέσει σε κίνδυνο τη 
χρηματοπιστωτική σταθερότητα. Η 
ισορροπημένη ανάπτυξη δημοσιονο
μικών, νομισματικών και διαρθρωτι
κών πολιτικών είναι ζωτικής σημα
σίας. Το συγκεκριμένο μενού πολι
τικής διαφέρει ανά χώρα, αλλά ένα 
κεντρικό δόγμα υποστηρίζει την πα
γκόσμια συμμετοχή, ενώ ταυτόχρονα 
αντιμετωπίζει τις διανεμητικές προ
κλήσεις. Τα χρηματοπιστωτικά ιδρύ
ματα αποτελούν βασικό παράγοντα 
στην εξίσωση για την κινητοποίηση 
των κεφαλαίων που απαιτούνται για 
τη βελτίωση των προοπτικών ανά
πτυξης, ενσωματώνοντας ταυτόχρο
να την κλιματική διάσταση.

63.851
ήταν χθες 
τα συνολικά 
κρούσματα του ιού

1.380
άνθρωποι έχουν 
χάσει τη Ζωή raus, 
οι xpsis 
skios Kivas

121
νέους θανάτους 
και 5.090 νέα 
κρούσματα 
ανακοίνωσε 
χθες η Κίνα

κάθριν Μαν



10;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ο κοροναϊός αλλάζει τα δεδομενα στον ελληνικο
τουρισμο

Πηγή: ΚΕΦΑΛΑΙΟ-ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ Σελ.: 1,24-25 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-02-2020

Επιφάνεια: 2284.77 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2400

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

500.000 Κινέζοι μέχρι το 2021 ήταν ο στοχος πριν τον 
> Η διακοπή ms σύνδεσπς EXkadas-Kivas από τπν Air China, 

μεγάλη χαμένη η Σαντορίνη, τι θα γίνει με τα συνέδρια.

ΤΟΥΡΙΣΜΟΣ
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1  Ο κοροναϊός αλλάζει τα δεδομενα στον ελληνικο τουρισμο
Πηγή: ΚΕΦΑΛΑΙΟ-ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ Σελ.: 1,24-25 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-02-2020

► 500.000 Κινέζοι μέχρι το 2021 ήταν ο στόχος πριν τον Covid-19

Ο κοροναϊός αλλάξει τα δεδομ
Η ΔΙΑΚΟΠΗ ΤΗΣ ΣΥΝΔΕΣΗΣ ΕΛΛΑΔΑΣ'ΚΙΝΑΣ ΑΠΟ ΤΗΝ AIR CHINA ΕΠΑΛΗΘΕΥΕΙ ΤΑ ΧΕΙΡΟΤΕΡΑ ΣΕΝΑΡΙΑ ΓΙΑ ΤΙΣ Έ
Μ ΑΠΟ ΤΗ ΒΙΚΥ ΚΟΥΡΛΙΜΠΙΝΗ vicky.kourlibini@capital.gr

«αστάθμητος
παράγοντας»
ανέκαθεν απο

τελούσε μια παράμετρο που θα 
μπορούσε να καθορίσει την πο
ρεία μιας ολόκληρης σεζόν - 
είτε θετικά είτε αρνητικά- για 
μια χώρα που ο τουριστικός 
κλάδος είναι μια από τις βασι
κότερες πηγές εσόδων για την 
οικονομία.

Γι’ αυτό, άλλωστε, η ανα
φορά σε κάποια απρόβλεπτη 
εξέλιξη αποτελούσε μέρος των 
προβλέψεων της ροής από φο
ρείς του χώρου. Οι γεωπολιτι
κές εξελίξεις στη Μεσόγειο, η 
πιθανότητα τρομοκρατικής επί
θεσης, η ταξιδιωτική συμπερι
φορά των Βρετανών μετά το 
Brexit, οι ισοτιμίες είναι μερι
κές μόνο από τις συνιστώσες 
που τα προηγούμενα χρόνια 
επηρέαζαν αφίξεις και εισπρά
ξεις. Φέτος η εξέλιξη που επα
νακαθορίζει τις τουριστικές 
εξελίξεις είναι η εξάπλωση 
του κορονάίού - «Covid-19», 
όπως ονομάστηκε από τον Πα
γκόσμιο Οργανισμό Υγείας, 
με πάνω από 1.300 νεκρούς.

Η διακοπή της αεροπορι
κής σύνδεσης μεταξύ Ελλά
δας και Κίνας από την Air 
China μέχρι τον Μάρτιο ουσι
αστικά εξανέμισε τις προσ
δοκίες του τουριστικού κλά
δου από την κινεζική αγορά, 
σε μια κρίσιμη περίοδο που 
πραγματοποιείται το μεγαλύ
τερο μέρος των κρατήσεων. 
Από τον Ιούλιο του 2020 ανα- 
μενόταν να ξεκινήσει η σύνδε
ση Αθήνας-Σανγκάης με την 
κινεζική αεροπορική εται
ρεία Juneyao Air.

πί του παρόντος, όσον 
αφορά την κινεζική 
αγορά και τις επιπτώ

σεις του Covid-19, το χειρότε
ρο σενάριο δείχνει να επα
ληθεύεται και η νόσος να εξε
λίσσεται σε «μαύρο κύκνο» 
όχι μόνο για την παγκόσμια οι
κονομία, αλλά και για τον του
ρισμό.Ήδη οι κρατήσεις από 
γκρουπ Κινέζων για το επό
μενο διάστημα έχουν ακυρω
θεί, τη στιγμή που κανονικά 
θα ήταν αυξημένες, δεδομέ
νου πως οι Κινέζοι δεν ταξιδεύ
ουν τους καλοκαιρινούς μήνες 
λόγω της ηλιοφάνειας.

Μεγάλος χαμένος, όπως 
αναφέρουν στο «Κ» επιχειρη
ματίες που δραστηριοποιούνται 
στο νησί, η Σαντορίνη, όπου 
αυτήν τη στιγμή οι κρατήσεις

Μεγάλο το πλήγμα 
για τις τουριστικές 
επιχειρήσεις στη 
Σαντορίνη, όπου 
οι κρατήσεις για 
τη φετινή περίοδο 
είναι σχεδόν 
παγωμένες

είναι παγωμένες. Η αβεβαιό
τητα δεν αφορά μόνο τις κρα
τήσεις από την κινεζική αγο
ρά, αλλά και τις βασικότερες 
για τη χώρα μας «δεξαμενές» 
αφίξεων, όπως η Γερμανία, 
το Ηνωμένο Βασίλειο, οι 
ΗΠΑ, η Γαλλία και οι σκαν
διναβικές χώρες. Σημειώνε
ται πως η επίσκεψη στη Σαντο
ρίνη αποτελεί «όνειρο ζωής» 
για πολλούς Κινέζους, που τε
λούν τον γάμο τους και φω
τογραφίζονται με φόντο το 
ηλιοβασίλεμα της Οίας. Εί
ναι χαρακτηριστικό πως πέρ
σι οι αφίξεις στο νησί από την 
Κίνα υπολογίζονται σε πάνω 
από 100.000.

Μικρή «πίτα», 
υψηήά έσοδα

Στόχος του υπουργείου Του
ρισμού ήταν μέχρι το 2021 ο 
αριθμός των Κινέζων επισκε
πτών στη χώρα μας να αγγί

ξει τις 500.000. Η προσδοκία 
αυτή δείχνει να επαναπροσδιο
ρίζεται, τουλάχιστον για φέτος, 
αφού, σύμφωνα με τον υπουρ
γό Τουρισμού, Χάρη θεοχάρη, 
υπάρχει μεγάλος αριθμός ακυ
ρώσεων από ταξιδιώτες που έρ
χονται από την Κίνα.

Πρόκειται για μια αγορά που 
τα τελευταία χρόνια έδειχνε ση- 
μανηκά σημάδια ανόδου. Πέρ
σι οι τουρίστες από την Κίνα 
που ήρθαν στην Ελλάδα προ
σέγγισαν τους 200.000, ση
μειώνοντας αισθητή άνοδο σε 
σχέση με το 2018, όταν ήρθαν

περίπου 125.000 Κινέζοι.
Και μπορεί, σε σύνολο 32 

εκατομμυρίων τουριστών που 
κατέγραψε πέρστ η Ελλάδα συ
νολικά, ο αριθμός των Κινέζων 
να μην είναι μεγάλος μεν, τα 
χρήματα όμως που αφήνουν 
στην αγορά είναι αντιστρόφους

ανάλογα. Οι Κινέζοι έχουν 
από τις υψηλότερες ταξι
διωτικές δαπάνες, σχεδόν 
διπλάσιες από τον μέσο όρο 
της ταξιδιωτικής δαπάνης στην 
Ελλάδα, και ως εκ τούτου η αύ
ξηση της κίνησης αποτελούσε 
σημαντικό στοίχημα.

ι * ι Στην κορυφή οι δαπάνες Κινέζων οια ταξίδια

Κίνα 227

ΗΠΑ| I 144

X/
Οι top 5 χώρες

Γερμανία | 94 / / με τις υψηλότερες

ΚΙ 76 4·· S* \\
παγκοσμϊως

Γαλλία  ̂ 48 ·ΙΓ·1
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1  Ο κοροναϊός αλλάζει τα δεδομενα στον ελληνικο τουρισμο
Πηγή: ΚΕΦΑΛΑΙΟ-ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ Σελ.: 1,24-25 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-02-2020

ιένα στον ελληνικό τουρισμό
ΠΙΠΤΩΣΕΙΣ ΣΤΟΝ ΤΟΥΡΙΣΤΙΚΟ ΧΩΡΟ. ΜΕΓΑΛΗ ΧΑΜΕΝΗ Η ΣΑΝΤΟΡΙΝΗ, ΤΙ ΘΑ ΓΙΝΕΙ ΜΕ ΤΑ ΣΥΝΕΔΡΙΑ

;j(Sr!φ11 s WE11. h ! A iWmm
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άτρεις των διάση
μων brands, οι Κι
νέζοι τουρίστες έχουν 

υψηλά ποσοστά επισκεψιμότη- 
τας σε πρωτεύουσες- κέντρα 
της μόδας στην Ευρώπη, για 
τις οποίες μάλιστα αποτελούν 
μια από τις μεγαλύτερες «πη
γές» αφίξεων. Από τους πιο 
δημοφιλείς προορισμούς στην 
Ευρώπη η Ιταλία (με 5,3 εκατ. 
διανυκτερεύσεις), η Γαλλία (4 
εκατ. διανυκτερεύσεις), η Γερ
μανία (3 εκατ.) και η Ισπανία 
(2,5 εκατ.).

Πάντως, ο μεγαλύτερος 
όγκος των τουριστών από την 
ενδοχώρα της Κίνας κατευθυ- 
νόταν παραδοσιακά τα προη
γούμενα χρόνια προς προορι
σμούς της Ασίας. Η ημιαυτόνο
μη περιοχή του Χονγκ Κονγκ 
είναι ο κορυφαίος προορισμός 
και ακολουθούν η Ιαπωνία και 
η Ταϊλάνδη. Η Αυστραλία και 
η Νέα Ζηλανδία δέχονται επί

σης πολύ μεγάλο αριθμό Κινέ
ζων τουριστών.

Τα πρώτα σημάδια 
στα συνέδρια

Η πρόσφατη ακύρωση 
της μεγαλύτερης παγκοσμί
ους έκθεσης στον χώρο της τε
χνολογίας, «Mobile World 
Congress», που πραγματοποι
είται στη Βαρκελώνη και συμ
μετέχουν κολοσσοί του κλά
δου, δίνει το στίγμα του φό
βου που επικρατεί για εξάπλω- 
ση της νόσου. Οι συνέπειες για 
την οικονομία, τα ξενοδοχεία 
και τον συνεδριακό τουρισμό - 
ένα κομμάτι με υψηλά έσοδα- 
παραμένουν άγνωστες. Άγνω
στο παραμένει τι θα γίνει και 
με τη διεθνή έκθεση τουρι
σμού ΙΤΒ, που θα πραγματο
ποιηθεί αρχές Μαρτίου στο Βε
ρολίνο, αν και έχουν ανακοι
νωθεί προληπτικά μέτρα για 
την ασφάλεια των εκθετών και

Οι επιπτώσεις στα 
τουριστικά έσοδα εκτιμάται 
πως θα είναι σημαντικές, 
καθώς, παρά τον μικρό 
αριθμό αφίξεων, περίπου 
200.000 πέρυσι, 
οι Κινέζοι ξοδεύουν 
τα διπλάσια από τις 
υπόλοιπες αγορές.

των επισκεπτών.
Και στην Ελλάδα, που όμως 

δεν έχει σημαντικά μερίδια 
στην αγορά των συνεδρίων, 
η αβεβαιότητα είναι εξίσου με
γάλη. Επιτείνεται, επίσης, από 
το γεγονός πως ο προγραμμα
τισμός για τη διοργάνωση συ
νεδρίων ξεκινά από νωρίς και, 
όπως εξηγούν στο «Κ» φορείς 
του χώρου, αυτήν τη στιγμή τα 
«χέρια είναι δεμένα».

Τον Ιούνιο, εξάλλου, είναι 
προγραμματισμένα τα «Πο- 
σειδώνια», που αποτελούν 
διεθνώς τη μεγαλύτερη έκθε
ση ναυτιλίας, θα συμμετέχουν 
2.000 εκθέτες, ενώ αναμένε
ται και νέο ρεκόρ επισκεπτών, 
πάνω από 22.000. Σύμφωνα 
πάντως με το υπουργείο Τουρι
σμού, είναι πιο σημανηκό από 
την όποια ακύρωση συμβαί
νει αυτήν τη στιγμή η χώρα να 
προβάλλει μια εικόνα ασφά
λειας

► Γρηγόρης Τάσιος
Πρόεδρος Πανελλήνιας Ομοσπονδίας Ξενοδόχων

Μενάϋες επιπτώσεις 
σε ξενοδοχεία 
συγκεκριμένων περιοχών

«ο ιανουαριος και ο Φεβρουάριος είναι μήνες που πα
ραδοσιακά αναφέρονται στπ “χαμηλή περίοδο” των αφί

ξεων Κινέζων τουριστών στην Ελλάδα. Όμως μετά τις 
εξελίξεις μετην AirChina, η οποία έχει ήδη ανακοινώ

σει ακυρώσεις και αναστολή δρομολογίων κατά την 
περίοδο που η κίνηση αυξάνεται -όπως είναι, π.χ„ 
ο Μάρτιος-, η μείωση θα πρέπει να θεωρείται δε
δομένη. Εάν οι ακυρώσεις πτήσεων συνεχιστούν, 
οι επιπτώσεις για τον τουρισμό μας και τα ξενοδο

χεία αναμένεται φέτος να είναι μεγάλες, ενώ πιθανές 
πιο δυσάρεστες εξελίξεις θα μπορούσαν ακόμα και να 

μηδενίσουν τις αφίξεις από τη χώρα αυτή. Οι ακυρώσεις 
έχουν αναφορά κυρίως στην Αθήνα και τις γύρω περιο
χές (Δελφοί, Μετέωρα, Ναύπλιο), όπως και τη Σαντορίνη.

Αν αναλογιστούμε ότι πριν από τρία χρόνια είχαμε συ
νολικά 50.000 αφίξεις Κινέζων επισκεπτών και ότι οι 
εκτιμήσεις για φέτος (με τις επιπλέον απευθείας πτήσεις 
που είχαν δρομολογηθεί) έλεγαν ότι θα ξεπεράσουμε τις 
1 50.000 με 180.000, μπορούμε εύκολα να συμπερά- 
νουμε ότι η τάση για το “άνοιγμα” της κινεζικής αγοράς εί
ναι άρρηκτα συνδεδεμένη με τις εξελίξεις στο θέμα του 
κοροναϊού και, σήμερα που μιλάμε, είναι αρνητική. Αυτό 
σημαίνει ότι μειώνεται και το μέσο έσοδο για τουρίστες 
που έρχονται από τις χώρες εκτός Σένγκεν.

Μέχρι στιγμής, πάντως, και σε ένα γενικότερο πλαίσιο, 
η χρονιά βαδίζει στα ίδια νούμερα με το 2019. Η βρετα
νική αγορά, παρά το Brexit, δεν έχει αντιμετωπίσει προ
βλήματα, η γερμανική ανεβαίνει αργά αλλά σταθερά, ενώ 
οι τουριστικές ροές από άλλες εθνικότητες κυμαίνονται 
στα περσινά επίπεδα».

► Αλέξανδρος Βασιλικός
Πρόεδρος Ξενοδοχειακού Επιμελητηρίου Ελλάδος

Διιούρεοιη εξέϋιξη 
η διακοπή ιης 
αεροπορικής σύνδεσης

«η ειαπλωςη του κοροναϊού είναι ένα φαινόμενο πα
γκόσμιας κλίμακας. Με τη λογική αυτή, στις επιπτώσεις 

του συμπεριλαμβάνεται και η χώρα μας. Δεν αποτελεί 
όμως λόγο ανησυχίας, αλλά εγρήγορσης κι ετοιμότη

τας. Η Ελλάδα είναι σήμερα ένας απόλυτα ασφαλής 
προορισμός για τους ταξιδιώτες που την επιλέγουν. 
Το ΞΕΕ ζήτησε ήδη από τον προηγούμενο μήνα και 
έλαβε άμεσα από τον ΕΟΔΥ ολοκληρωμένα μέτρα 
πρόληψης και αναλυτικές οδηγίες που στάλθηκαν 

απευθείας σε όλα τα ξενοδοχεία της χώρας.
Οι ακυρώσεις που έχουν γίνει μέχρι τώρα, όπως 

και οι προσωρινές ακυρώσεις πτήσεων της Air China 
για συγκεκριμένες ημερομηνίες μέσα στον Μάρτιο, είναι 
ασφαλώς μια δυσάρεστη εξέλιξη, που επιδρά αρνητικά 
σε συγκεκριμένους προορισμούς, ξενοδοχεία και επιχει
ρήσεις. Ωστόσο, σε επίπεδο χώρας, ο όγκος αυτών των 
ακυρώσεων δεν είναι ακόμη τέτοιος που να εμπνέει ανη
συχία. Παρακολουθούμε στενά τις εξελίξεις, σε ανοιχτή 
γραμμή συνεργασίας με το υπουργείο Τουρισμού και κάθε 
αρμόδιο φορέα. Προς το παρόν το σημαντικό είναι τα μέ
τρα πρόληψης να είναι γνωστά σε όλους και να εφαρμό
ζονται σχολαστικά».
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1  Εγκαίνια για Κλινική Αναπνευστικής Ανεπάρκειας
στη Θεσσαλονίκη

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-02-2020

Επιφάνεια: 326.98 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εγκαίνια για Κλινική Αναπνευστικής 
Ανεπάρκειας στη Θεσσαλονίκη
Σε πλήρη λειτουργία η ανακαινισμένη πανεπιστημιακή Κλινική 
Αναπνευστικής Ανεπάρκειας

Τα εγκαίνια της ανακαινισμένης Κλινι
κής Αναπνευστικής Ανεπάρκειας του Γε
νικού Νοσοκομείου «Γεώργιος Παπανι- 
κολάου» πραγματοποιήθηκαν χθες το με
σημέρι.

«Αυτήν την στιγμή έχουμε μια πολύ 
σύγχρονη και αναβαθμισμένη κλινική 
που εξειδικεύεται στα ζητήματα πνευμο- 
νικής ανεπάρκειας, με ένα εξειδικευμένο 
πνευμονολογικό έργο το οποίο επιτελεί, 
με μια -μοναδική στη Βόρεια Ελλάδα- 
μονάδα εξειδικευμένης Φροντίδας» δή
λωσε, μεταξύ άλλων, ο Ιωάννης Κιου- 
μής, Καθηγητής Πνευμονολογίας ΑΠΘ 
και Διευθυντής Κλινικής Αναπνευστικής 
Ανεπάρκειας, ΓΝΘ Παπανικολάου, ανα- 
φέροντας πως η ζήτηση αυτήν την στιγ
μή για κρεβάτια είναι πολύ μεγάλη.

«Η μονάδα κάνει κάτι σπουδαίο και θα 
έλεγα μοναδικό. Δηλαδή, έχει τον ρόλο 
του ενδιάμεσου ανάμεσα στις μονάδες 
εντατικής θεραπείας και στον τελικό 
προορισμό των ασθενών» τόνισε κ. 
Κιουμής.

«Αυτήν την στιγμή η μονάδα έχει επτά 
κρεβάτια, ωστόσο, είναι και αυτή ανα
βαθμισμένη και έχει τις δυνατότητες εν
τατικής θεραπείας. Σε καμία περίπτωση 
ωστόσο δεν αρκούν σε περίπτωση που 
θέλουμε να καλύψουμε όλη τη Βόρεια 
Ελλάδα» συμπλήρωσε ο κ. Κιουμής, προ
σθέτοντας πως αυτήν την στιγμή υπάρχει 
πληρότητα. «Η μονάδα βρίσκεται σε ένα 
κτίριο που κατασκευάστηκε πριν πολλές 
δεκαετίες και σήμερα χαιρόμαστε για την 
εκ βάθρων ανακαίνισή της. Μια ανακαί
νιση που έχει να κάνει με υποδομές τε-

Από αριστερά ο αναπληρωτής διοικητής 
του Γ. Γ. Ν Παπανικολάου Βαλαρούτσος 
Δημήτρης Δίπλα του ο διευθυντής της 
Μονάδας Αναπνευστικής Ανεπάρκειας 
(ΜΑΑ) Ιωάννης Κιουμής δίπλα ο διοι
κητής της 3ης ΥΠΕ κ. Μπογιατζίδης 
Παναγιώτης κ δεξιά ή διοικητρια του 
Γ.Ν.Γ. Παπανικολάου Γιαγκατζή Μαρία.

χνολσγίας αλλά και ξενοδοχειακές υπο
δομές. Είναι πάρα πολύ σημαντικό, να 
υπάρχει και μια αισθητική στους χώρους 
νοσηλείας, κάτι που προσφέρει ψυχολογι
κά στους ασθενείς» ανέφερε μεταξύ άλ
λων, ο Θεόδωρος Δαρδαβέσης, καθηγη
τής Ιατρικής και κοσμήτορας της σχολής 
Ιατρικών Επιστημών Υγείας του ΑΠΘ.

Στον νέο ανακαινισμένο χώρο της Κλι
νικής υπάρχουν 10 αναβαθμισμένες κλί
νες πνευμονολογίας, ενώ περιλαμβάνον
ται και 7 κλίνες που θα λειτουργούν στο 
πλαίσιο της Μονάδας Αυξημένης Φροντί
δας (ΜΑΦ) του Νοσοκομείου. Στην Κλι
νική Αναπνευστικής Ανεπάρκειας εξετά
ζονται στα Τακτικά Εξωτερικά Ιατρεία 
και νοσηλεύονται περιστατικά που αφο-

Από αριστερά : ο Διευθυντής της Μονά
δας Αναπνευστικής Ανεπάρκειας (ΜΑΑ) 
κ. Ιωάννης Κιουμής δίπλα του ο διοικη
τής της 3ης ΥΠΕ κ. Μπογιατζίδης Πα
ναγιώτης κ δίπλα του ο αναπληρωτής 
διοικητής του Γ. Ν. Γ Παπανικολάου κ. 
Δημήτρης Βαλαρούτσος.

ρούν σε προβλήματα αναπνευστικής ανε
πάρκειας, διαταραχές αναπνοής κατά τη 
διάρκεια του ύπνου, διακοπή καπνίσμα
τος, πνευμονική υπέρταση, πνευμονοπά
θειες, έλεγχο μηχανικών ιδιοτήτων πνεύ
μονα, έλεγχο λειτουργίας δεξιών καρδια
κών κοιλοτήτων, μη επεμβατικό αερισμό, 
επεμβατικό αερισμό.

Οι κλίνες ΜΑΦ που διαθέτει η Κλινική 
θα ανταποκριθούν στην ανάγκη νοσηλεί
ας ασθενών που εξέρχονται από Μονάδα 
Εντατικής Θεραπείας αλλά χρήζουν ιδιαί
τερης φροντίδας πριν από το εξιτήριο ή 
τη νοσηλεία σε άλλη κλινική. Η Κλινική 
Αναπνευστικής Ανεπάρκειας είναι πανε
πιστημιακή κλινική του ΑΠΘ υπό τη δι
εύθυνση του Καθηγητή Πνευμονολογίας, 
κ. I. Κιουμή.
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1  Πιλότος για την άλωση του ΕΣΥ από τους ιδιώτες το
Νοσοκομείο Κομοτηνής

Πηγή: ΑΥΓΗ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: 20 Ημερομηνία
έκδοσης:

16-02-2020

Επιφάνεια: 737.92 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2600

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
ΥΓΕΙΑ

Πιλότος για την άλωση ίου ΕΣΥ από 
τους ιδιώτες το Νοσοκομείο Κομοτηνής

ΚΑΜΠΑΝΙΑ 
ΤΟΥ ΣΥΡΙΖΑ ΓΙΑ 

ΤΗΝ ΥΠΕΡΑΣΠΙΣΗ 
ΤΗΣ ΔΗΜΟΣΙΑΣ 
ΠΕΡΙΘΑΛΨΗΣ

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ
ΑΝΤΩΝΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ

Με στόχο ιη διαφύλαξη ίου δη
μόσιου χαρακτήρα του ΕΣΥ, που τί
θεται σε διακινδΰνευση από τη νεο
φιλελεύθερη ατζέντα της κυβέρνη
σης, τα μέλη του Τομέα Υγείας της 
Κοινοβουλευτικής Ομάδας του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ, με επικεφαλής τον Ανδρέα 
Ξανθό, εντατικοποιούν τις επισκέ
ψεις τους και τις επαφές τους με ερ
γαζόμενους στο σύστημα Υγείας.

Σύμφωνα μάλιστα με τις τελευταί
ες εξελίξεις που δρομολόγησε η κύ
ρωση στη Βουλή της σύμβασης δω
ρεάς μεταξύ του κοινωφελούς ιδρύ
ματος «Σταύρος Νιάρχος» και του 
Ελληνικού Δημοσίου, όπου για πρώ
τη φορά υπήρξε η μετατροπή της νο
μικής υπόστασης ενός νοσοκομείου 
του ΕΣΥ σε Νομικό Πρόσωπο Ιδιω
τικού Δικαίου, τα μέλη του ΣΥΡΙΖΑ 
τονίζουν ότι η κυβέρνηση αλλοιώνει 
τον χαρακτήρα του Εθνικού Συστή
ματος Υγείας θέτοντας υπό αμφι
σβήτηση το καθεστώς της πλήρους 
και αποκλειστικής απασχόλησης 
των νοσοκομειακών γιατρών, ενώ 
ταυτόχρονα ανοίγει τον δρόμο για 
την είσοδο των ιδιωτών στα νοσο

κομεία εδραιώνοντας συνθήκες οι- 
ονεί εκμετάλλευσης του αρρώστου 
και επιλεκτικής κατεύθυνσης των 
πόρων προς το ιδιωτικό κεφάλαιο α
κόμη και μέσα στο ίδιο το νοσοκο
μείο.

Το γεγονός ότι η κυβέρνηση νομο
θέτησε την αλλαγή της σύμβασης με 
το ΙΣΝ για το νέο Νοσοκομείο Κο
μοτηνής μετατρέποντάς το σε Νομι
κό Πρόσωπο Ιδιωτικού Δικαίου και 
κυρίως όπως σημειώνουν τα μέλη 
του ΣΥΡΙΖΑ, η πρόθεσή της να απο- 
τελέσει το πρότυπο μοντέλο και για τα 
υπόλοιπα νοσοκομεία του ΕΣΥ κά
νει επιτακτική την ανάγκη συγκρό
τησης ενός μετώπου, κοινωνικού 
και πολιτικού, υπεράσπισης της δη
μόσιας περίθαλψης που θα αποτρέ
ψει τη νεοφιλελεύθερη μετάλλαξη 
του ΕΣΥ και θα διαφυλάξει την υγεία 
ως καθολικό κοινωνικό δικαίωμα.

Περιοδεία στο Ιηποκράτειο
Με αυτόν τον στόχο την Παρα

σκευή κλιμάκιο (φωτό) αποτελούμε- 
νο από τους βουλευτές Ανδρέα Ξαν
θό, Σάκη Παπαδόπουλο και Ανδρέα 
Μιχαηλίδη καθώς και την πρώην 
περιφερειάρχη Αττικής Ρένα Δού
ρου και τα μέλη του Τομέα Υγείας Λί-

τσα Κοντοδήμα, Τάκη Παντέλη, Μα
ρία Βαμβουρέλη, Δημήτρη Χαραλα- 
μπόπουλο και Φώτη Χρυσικό επι- 
σκέφθηκε το Γενικό Νοσοκομείο Ιπ- 
ποκράτειο, όπου συνομίλησαν με ια
τρούς, νοσηλευτές και διοικητικό 
προσωπικό για τα προβλήματα που 
αντιμετωπίζει το νοσοκομείο, κυ
ρίως λόγω των περισσότερων από 
400 κενών οργανικών θέσεων (246 εξ 
αυτών νοσηλευτές) και της ανεπαρ
κούς χρηματοδότησης.

Οι εργαζόμενοι εξέφρασαν την έ
ντονη ανησυχία τους για την προ
σπάθεια της κυβέρνησης να μετα
τρέψει σε Νομικά Πρόσωπα Ιδιωτι
κού Δικαίου τα νοσοκομεία και να 
προχωρήσει πιλοτικά τις Συμπρά
ξεις Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα.

Δούρειοε innos των 
ιδιωτικών συμφερόντων

Το γεγονός ότι ψηφίστηκε την Πέ
μπτη η μετατροπή του Νοσοκομεί
ου Κομοτηνής σε ΝΠΙΔ αποτελεί τον 
δούρειο ίππο για τις επερχόμενες 
μπίζνες σημείωσε χαρακτηριστικά ο 
πρόεδρος του Συλλόγου Εργαζομέ
νων επιβεβαιώνοντας την ανάγκη 
συγκρότησης ισχυρού μετώπου για 
την αποτροπή αυτών των σχεδια- 
σμών.

Αξίζει να αναφέρουμε το ιδιαίτε
ρα θετικό κλίμα που υπήρχε κατά τις 
συναντήσεις του κλιμακίου με εργα
ζόμενους, αλλά και με ασθενείς, οι ο
ποίοι αναγνωρίζουν το θετικό απο
τύπωμα που άφησε η διακυβέρνηση 
ΣΥΡΙΖΑ τόσο για την κάλυψη των κε
νών σε ιατρονοσηλευτικό και λοιπό 
προσωπικό, που δημιούργησαν οι 
μηδενικές προσλήψεις των κυβερ
νήσεων Ν.Δ. - ΠΑΣΟΚ, όσο και για 
την ενίσχυση με σύγχρονα ιατροτε
χνολογικά μέσα.

Είναι χαρακτηριστικό ότι μέσω 
της Περιφέρειας Αττικής και λόγω 
της πολιτικής βούλησης της πρώην

Ανδρέας Ξανθός: 
«Διεκδικούμε μαζί με 

τους εργαζόμενους στο 
ΕΣΥ το καθολικό 
δικαίωμα στην 
εγγυημένη κάλυψη των 
αναγκών των ανθρώπων 
μέσα από ένα δημόσιο 
σύστημα Υγείας»

περιφερειάρχη Ρ. Δούρου έχει ήδη ε
γκατασταθεί τους τελευταίους μήνες 
νέος στεφανιαιογράφος, που ήδη έ
χει κάνει πάνω από 1000 στεφανι- 
αιογραφίες, ενώ αναμένεται εντός 
του επόμενου μήνα ο μαγνητικός το
μογράφος 1,5 Τ ανοικτός, αξίας 1,2 
εκατομμυρίου ευρώ.

Επίσης, μέσω ΕΣΠΑ της Περιφέ
ρειας Αττικής, εξασφαλίστηκε εξο
πλισμός αξίας 800.000 ευρώ, που 
περιλαμβάνει αξονικό τομογράφο 64 
τομών, φορητό C-ARM, 5 αναπνευ
στήρες και 7 μόνιτορ, ενώ μέσω Ε
ΣΠΑ επίσης έχει δρομολογηθεί η ε
νεργειακή αναβάθμιση του 8ου ορό
φου του νοσοκομείου αξίας 3,8 εκα
τομμυρίων ευρώ.

Τιτάνια προσπάθεια 
του προσωπικού παρά 
tis αντίξοεε συνθήκεε

«Με την περιοδεία και στο Ιππο- 
κράτειο συνεχίζουμε μία καμπάνια 
που έχουν ξεκινήσει εδώ και πολύ 
καιρό η ΕΠΕΚΕ Υγείας και το Τμήμα 
Υγείας του ΣΥΡΙΖΑ, με στόχο την υ
περάσπιση της δημόσιας περίθαλ
ψης και τη διεκδίκηση, μαζί με τους 
εργαζόμενους του ΕΣΥ, του καθολι
κού δικαιώματος στην εγγυημένη 
κάλυψη των αναγκών όλων των αν

θρώπων μέσα από ένα δημόσιο σύ
στημα Υγείας» τόνισε ο Ανδρέας 
Ξανθός κατά την επίσκεψή του στο 
Ιπποκράτειο.

Ο πρώην υπουργός Υγείας σημεί
ωσε ότι είναι σημαντική η επαφή με 
τους ανθρώπους του συστήματος Υ
γείας, οι οποίοι δέχονται τεράστια 
εργασιακή πίεση. Πραγματικά, ανέ
φερε, γίνεται μία τιτάνια προσπάθεια 
στο σύστημα Υγείας από το έντιμο 
και αξιόπιστο ανθρώπινο δυναμικό 
του, τους γιατρούς, τους νοσηλευτές, 
τους τεχνολόγους και όλο το προσω
πικό παρέχοντας, παρά τις αντιξοό
τητες και την ταλαιπωρία που υπάρ
χει καμιά φορά, υψηλού επιπέδου υ
πηρεσίες.

Για εμάς, υπογράμμισε ο Ανδ. Ξαν
θός, είναι σημαντικές αυτές οι πε
ριοδείες γιατί δίνουν το μήνυμα ότι 
ο ΣΥΡΙΖΑ είναι κοντά και παρακο
λουθεί τις εξελίξεις κι ότι θα συμβά- 
λει στη δημιουργία ενός ισχυρού με
τώπου, συνδικαλιστικού, κοινωνι
κού και πολιτικού, για την υπερά
σπιση της δημόσιας περίθαλψης.

Ο ΣΥΡΙΖΑ, τόνισε ο Ανδ. Ξανθός, 
θα αναδείξει στη Βουλή τα αιτήματα 
και τις ανάγκες των εργαζομένων 
στο σύστημα Υγείας και των ασθε
νών μετατρέποντας τα σε πολιτικά 
αιτήματα και εντάσσοντάς τα στην 
προγραμματική του ανασυγκρότη
ση το επόμενο διάστημα.

Ο πρώην υπουργός σημειώνει ότι 
υπάρχει πολύ ενθαρρυντικό κλίμα 
στις έως τώρα περιοδείες σε δομές 
Υγείας της χώρας, καθώς αναγνωρί
ζεται η προσπάθεια που έγινε την 
προηγούμενη περίοδο και υπάρχει 
ευγνωμοσύνη όπου υπήρξαν βελ
τιώσεις στις υποδομές και στον εξο
πλισμό.

Επίσης εξέφρασε την πεποίθηση 
ότι με τις παρεμβάσεις, που θα συ
νεχιστούν το επόμενο διάστημα, θα 
υπάρξει κοινωνική γείωση του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ στον ευαίσθητο χώρο του ΕΣΥ, 
προκειμένου, όπως τόνισε, «να απο
τρέψουμε τα μέτρα οπισθοδρόμησης 
στη δημόσια περίθαλψη και στο κοι
νωνικό κράτος».

Το πρόγραμμα παρεμβάσεων
Αύριο Δευτέρα κλιμάκιο του ΣΥ- 

ΡΙΖΑ με επικεφαλής τον Ανδρέα 
Ξανθό θα πραγματοποιήσει περιο
δεία στις δομές υγείας του νομού 
Πρέβεζας, την Τρίτη στις δομές του 
νομού Αιτωλοακαρνανίας και την 
Τετάρτη στο Πανεπιστημιακό Γενι
κό Νοσοκομείο «Αττικόν», όπου θα 
συμμετάσχει σε ανοιχτή συζήτηση 
στο αμφιθέατρο του νοσοκομείου 
για τις Συμπράξεις Δημόσιου και Ι
διωτικού Τομέα (ΣΔΙΤ).
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1  ΕΚΤΕΘΕΙΜΕΝΟΙ ΟΙ ΓΙΑΤΡΟΙ
Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-02-2020

Επιφάνεια: 559.69 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4295

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

JK Πρόσωπο με πρόσωπο με ιον κορονοϊό

Ανεπαρκείς ποσότητες μασκών, 
προστατευτικές στολές που 
επαναχρησιμοποιούνται, ατέλειωτες 
ώρες αϋπνίας... Ελλείψει επαρκούς 
προστασίας, το νοσοκομειακό προσωπικό 
της Γουχάν, της πόλης που βρίσκεται 
στο κέντρο της επιδημίας του νέου 
κορονοϊού, βρίσκεται διαρκώς πρόσωπο 
με πρόσωπο με τον ιό.

ΕκιεΟειρένοι οι γιατροί, δουϋεύουν 
υπό ίο φόρο μόΡυνσης

Ο
θάνατοε την περασμένη Παρασκευή του γιατρού Λι 
Ουενλιάνγκ, ο onoios μολύνθηκε από το νέο κορο- 
νοϊό και είχε επιπληχθεί επειδή ήταν έναε αηό tous 
πρώτουε που σήμανε συναγερμό στα τέλη του Δεκεμβρίου, 

σηματοδοτεί τιε δύσκολεε συνθήκεε εργασίαε των γιατρών 
που βρίσκονται στην πρώτη γραμμή. Αυτό που προκαλεί 
ανησυχία είναι κυρίωε η έλλειψη ιατρικών προμηθειών, διό
τι η Γουχάν, όπου εμφανίστηκε ο κορονοϊόε τον Δεκέμβριο, 
έχει τον πιο βαρύ απολογισμό από τη νόσο: Το 74% τών νε
κρών από τη νόσο παγκοσμίωε και το 43% όλων αυτών που 
έχουν νοσήσει. «Για να εξοικονομήσουν προστατευτικέε 
στολέε, συνάδελφοι αλλάζουν μόνον μία φορά στιε τέσσε- 
ριε, έξι, ακόμα και τιεοκτώώρεε», δήλωσε μία γιατρόε στο 
AFP. Η γυναίκα εργάζεται για μεγάλο νοσοκομείο που έχει 
επιφορτιστεί με την υποδοχή των ασθενών, που έχουν προ
σβληθεί σοβαρά από πνευμονία, η οποία έχει ντε φάκτο τε
θεί σε καραντίνα από τιε 23 Ιανουάριου. «Όλη αυτήν την 
ώρα, οι συνάδελφοι δεν μπορούν ούτε να φάνε ούτε να 
πιουν ούτε να πάνε στην τουαλέτα», διευκρινίζει η ίδια. 
Ορισμένοι φορούν πάνεε ακράτειαε ενηλίκων για τιε 
πολλέε ώρεε υηηρεσίαε τουε. Από τιε 59.900 προστα
τευτικέε στολέε που χρειάζονται τη μέρα, οι γιατροί και 
οι νοσηλευτέε τηε Γουχάν έχουν μόνον 18.500. Το ίδιο 
ισχύει και για τιε μάσκεε Ν95, που προστατεύουν από το νέο 
κορονοϊό: Χρειάζονται 119.000 ημερησίωε, αλλά έχουν 
στην διάθεσή τουε μόνον 62.200. Την ίδια ώρα, πολλοί άν
θρωποι επισκέπτονται τα νοσοκομεία στη Γουχάν για να συμ- 
βουλευθούντο ιατρικό προσωπικό. «Καλούνται σε ενίσχυση 
γιατροί όλων των ειδικοτήτων. Σε μία υπηρεσία, δέχονται 
400 ασθενείε σε 8 ώρεε», διηγείται η ίδια γιατρόε τηε Γ ου
χάν. «Σε εμάε υπάρχουν περίπου 17 γιατροί που υπάρχει 
υποψία ότι έχουν προσβληθεί», δήλωσε παράλληλα έναε 
γιατρόε μικρού συνοικιακού νοσοκομείου, ο οποίοε ζήτησε 
να μην κατονομαστεί.
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1  «Η Κίνα θα βγει από την καραντίνα»
Πηγή: DOCUMENTO Σελ.: 1,36-37 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-02-2020

Επιφάνεια: 1637.09 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 12000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΟΡΟΝΟΪΟΣ

Ελληνική 
κραυγή 
μέσα από 
την κινεζική 
καραντίνα
Σελ. 36-37



17;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  «Η Κίνα θα βγει από την καραντίνα»
Πηγή: DOCUMENTO Σελ.: 1,36-37 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-02-2020

«Η Κίνα θα 
βγει από την 
καραντίνα»
Η παγωμάρα για το ξέσπασμα του Covid-19, 
το μίσος και η βία, τα fake news, τα μέτρα 
ασφαλείας και η σύγκριση με τη Δύση

Κείμενο

Γιάννης Μωράίτης

• Εν συντομία
Εχει ζήσει αρκετά χρόνια στην 
Κίνα και το ξέσπασμα του κορο- 
νοϊοΰ Covid-19 τον βρήκε εκεί. Το 
Documento επικοινώνησε με τον 
Γιάννη Μωραΐτη και μας μεταφέρει 
την «εμπόλεμη κατάσταση» που ζει 
η χώρα.

• Γιατί ενδιαφέρει
Μαρτυρία από πρώτο χέρι.

Ηταν εκεί γύρω στα Χριστούγεννα 
όταν πρωτοείδα στο Twitter κάποια 
σχόλια για έναν καινούργιο ιό τύπου 
SARS που εμφανίστηκε στην επαρ
χία Χουμπέι. Στο γραφείο ήμασταν 
εγώ και πέντε Κινέζοι. Οταν το ανέ
φερα επικράτησε αμήχανη σιωπή. 
Νομίζοντας ότι δεν ακούστηκα, το 
επανέλαβα και η σιωπή από αμή
χανη έγινε παγωμένη. Γνωρίζοντας 
για τη λογοκρισία που επικρατεί και 
μην μπορώντας να φανταστώ ότι θα 
ακουμπούσε κάτι τόσο ευαίσθητο, η 
αντίδραση αυτή με κέντρισε και άρ
χισα να παρακολουθώ συστηματικά 
τα σχετικά tags.

Ο κύκλος των γνωστών μου στο 
πιο διαδεδομένο κινεζικό κοινωνι
κό δίκτυο, το Wechat, συνέχιζε να 
ασχολείται με τις προσφιλείς συνή
θειες των Κινέζων: π έφαγαν, σε τι 
fancy μέρη πήγαν και με εμψυχωτι- 
κές, αισιόδοξες σκέψεις τάχα μου για 
να ντοπάρουν ο ένας τον άλλο, αλλά 
βασικά για να επιδείξουν πόσο θε
τικοί χαρακτήρες είναι, πόσο καλά 
τα έχουν καταφέρει και έχουν πλα- 
σαριστεί στη ζωή.

Ηταν η περίοδος πριν από την 
Κινεζική Πρωτοχρονιά (στις 8 Φε
βρουάριου φέτος), ορόσημο στη 
ζωή και την κουλτούρα των Κινέ
ζων, μια γιορτή που συμβολίζει όλα 
τα ακριβά και προσφιλή πράγματα 
που έχει στην ψυχή του ένας Κινέ
ζος, τις παραδόσεις του ερχόμενες 
μέσα από αιώνες, την οικογένεια, 
τους προγόνους του, ευκαιρία για 
κάτι σπάνιο σε μια σκληρά εργαζό
μενη τεράστια μάζα ανθρώπων, χα
μένη μέσα στην έντονη αστικοποί
ηση: γιορτή, ατέλειωτα δείπνα με 
φίλους και την οικογένεια που επα- 
νενώνεται, ατέλειωτα μεθύσια και 
καλαμπούρι. Και συνάμα επιστροφή 
στις βασικότερες αξίες τους και ανα- 
βάπτιση μέσα τους. Ευτυχία. Γι’ αυ

τούς είναι ό,τι θα ήταν για εμάς μια 
γιορτή -αν υπήρχε- που θα ενσω
μάτωνε τα Χριστούγεννα, το Πάσχα 
και τον Δεκαπενταύγουστο. Μαζί.

Και όχι μόνο αυτό. Ενα αρκετά 
υπολογίσιμο μέρος της οικονομίας 
τους στηρίζεται σε αυτές τις μέρες. 
Στην κατανάλωση, στις μετακινή
σεις, στο αίσθημα γιορτής και ανα
γέννησης που προκαλούν.

Δεν αποφασίζει κανείς εύκολα 
να χαλάσει τέτοια γιορτή. Ακόμη κι 
αν οι αρχές είχαν κάποια επίγνω
ση της σοβαρότητας της κατάστα
σης, θα δίσταζαν πολύ να ανακοι
νώσουν αυστηρά μέτρα, οι πολίτες 
δεν θα τους έπαιρναν στα σοβαρά, 
η μεγαλύτερη ετήσια μετακίνηση 
πληθυσμού παγκοσμίως μέσα σε 
λίγες ημέρες ελάχιστα θα επηρε
αζόταν. Ηταν σαν να κλήθηκαν να 
παίξουν σε ένα στημένο εναντίον 
τους παιχνίδι. Χαμένο εξαρχής, αν 
και με απροσδιόριστο σκορ.

Η τραγική τριπλή 
συγκυρία
Μια σκληρή φάρσα για το κινεζι
κό όνειρο ήταν αυτή η τραγική τρι
πλή συγκυρία. Τριπλή γιατί μόλις 
πριν από τρεισήμισι μήνες είχαν 
γιορτάσει τα 70άχρονα του νέου 
κράτους τους επιδεικνύοντας τη 
δύναμή τους σε όλο τον κόσμο, γε
μίζοντας περηφάνια τους πολίτες 
για όλα όσα είχαν καταφέρει και ελ
πίδα για όσα τους περίμεναν.

Παραμονές Πρωτοχρονιάς όμως 
τα κακά νέα είχαν διαδοθεί, όλοι 
ήξεραν πια ότι κάτι πολύ άσχημο 
συμβαίνει. Η ανάμνηση του SARS 
(η επιδημία ξέσπασε το 2002-03 
με 774 θύματα) στοίχειωσε την 
πιο λάθος στιγμή. Ηδη όμως σχε
δόν όλοι όσοι ήταν να ταξιδέψουν 
στην ιδιαίτερη πατρίδα τους ή να 
φύγουν για το πολυαναμενόμενο 
ταξίδι στο εξωτερικό το είχαν κάνει. 
Ακολούθησαν συστάσεις να απο
φεύγονται τα πολυσύχναστα μέρη, 
να βγαίνουν μόνο αν είναι ανάγκη 
και μόνο με μάσκα. Η Πρωτοχρονιά 
τους από ημέρα γιορτής και ανάτα
σης έγινε η πιο σιωπηλή και θλιμμέ
νη ημέρα που θα θυμούνται.

Μετά ήρθαν τα περίεργα νέα και 
οι αλλοπρόσαλλες εικόνες από χω
ριά που έκλειναν την είσοδό τους 
με πέτρες, χώμα, κορμούς δέντρων, 
πόλεις με οδοφράγματα, ανθρώ
πους που συνωθούνταν σε ατέλει
ωτες ουρές στα νοσοκομεία του 
Γουχάν ζητώντας απελπισμένα να 
νοσηλευτούν ή απλώς να εξετα
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Δύσκολο να πεις 
αν και πόσο 
θα αλλάξει 
η χώρα με αυτή 
την τραγωδία.
Ακόμη δεν έχει 
νικηθεί ο ιός, 
ακόμη δεν έχουν 
υπολογιστεί 
οι οικονομικές 
συνέπειες ούτε 
οι παράλληλες 
χιονοστιβάδες 
που θα προκαλέσουν

στούν. Κι αυτό πρέπει να ήταν άλλο 
ένα λάθος στην αλυσίδα σφαλμά
των σε αυτή την τραγική ιστορία. 
Πόσοι μολύνθηκαν σε κείνους τους 
αδιέξοδους συνωστισμούς εκατο
ντάδων, αν όχι και χιλιάδων;

Ο αδιανόητος εφιάλτης 
του Γουχάν
Οι εικόνες που έρχονταν από το 
άμοιρο Γουχάν εξελίσσονταν σε 
εφιαλτικές και αδιανόητες για τον 
κοινό νου, γι’ αυτήν τη ρωμαλέα 
χώρα που έμοιαζε άτρωτη και αστα
μάτητη στην πορεία της προς μια 
όλο και μεγαλύτερη ευημερία των 
πολιτών της. Ανθρωποι που σωριά
ζονταν στον δρόμο, σε μαγαζιά, σε 
ξενοδοχεία. Ανθρωποι που σφρά
γιζαν οικογένειες συμπολιτών τους 
μέσα στα διαμερίσματά τους για να 
τη βγάλουν όπως όπως με τον άγνω
στο αριθμό προμηθειών που είχαν 
και πιθανότατα να σβήσουν ο ένας 
μετά τον άλλο αβοήθητοι, βλέποντας 
ο ένας μετά τον άλλο τα αγαπημένα 
τους πρόσωπα να φεύγουν.

Οι κάτοικοι του Γουχάν να πε
ριπλανιούνται στη χώρα μη βρί
σκοντας καταφύγιο πουθενά· ξε
νοδοχεία, εστιατόρια, ολόκληρες 
πόλεις να μην τους αφήνουν να 
περάσουν, να ξεκουραστούν, να 
φάνε. Την έβγαζαν στα αυτοκίνη
τα, στα πάρκινγκ των μεγάλων δρό
μων έξω από τις πόλεις τρώγοντας 
ξηρά τροφή από πακέτα. Οχι μόνο 
αποδιωγμένοι, αλλά και στιγματι
σμένοι, μιάσματα συνώνυμα της

συμφοράς, καταζητούμενοι, απο
δέκτες απίστευτου μίσους, ακόμη 
και βίας από τους συμπολίτες τους, 
σε μια χώρα που το σύστημά της - 
τυπικά τουλάχιστον αλλά όχι μόνο- 
βασίζεται στην αλληλεγγύη και τη 
συνεργασία. Ποιος τους μέτρησε 
όλους αυτούς; Τι απέγιναν; Δεν πι
στεύω ότι θα μάθουμε ποτέ.

Οι πόλεις έμπαιναν σε καραντί
να η μία μετά την άλλη. Ο κρατικός 
μηχανισμός είχε κινηθεί επιτέλους, 
η ένταση και η έκταση των μέτρων 
που ανακοινώνονταν συνεχώς προ- 
καλούσαν έκπληξη και τρόμο. Να 
ήταν η επιθετικότητα της μετάδοσης; 
Η υψηλή θνησιμότητα; Κάτι άγνω
στο και τρομερό στο οποίο φοβού
νταν ότι θα εξελιχθεί ο ιός;

Τα δεδομένα που διέρρεαν δεν 
δικαιολογούσαν το ότι η μεγαλύ
τερη πληθυσμιακά και πιο γρήγο
ρα αναπτυσσόμενη χώρα του πλα
νήτη κατέβαζε τον γενικό διακόπτη. 
Οτι οι πλημμυρισμένοι δρόμοι και 
τα εμπορικά κέντρα θα άδειαζαν, ο 
κόσμος θα υπάκουε και θα φυλα
κιζόταν οικειοθελώς. Εδώ υπάρχει 
άλλη μία παράμετρος η οποία, αν 
και στην αρχή λειτούργησε σε βάρος 
της μεγάλης χώρας, τιμωρώντας την 
-όπως αρκετοί χαιρέκακα σκέφτη- 
καν- για τη λογοκρισία που εφαρμό
ζει, σε αυτό το στάδιο της εγρήγορ
σης και της εθνικής συσπείρωσης 
ήταν το μεγάλο της όπλο.

Ο έλεγχος της πληροφορίας, η 
φροντισμένη εναλλασσόμενη διο
χέτευση αυστηρών προειδοποιήσε-
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Η φετινή Κινεζική Πρωτοχρονιά δεν 
ήταν όπως οι προηγούμενες, αφού 
όλα τα κακά νέα είχαν διαδοθεί και 
όλοι ήξεραν πια ότι κάτι πολύ άσχημο 
συμβαίνει

Θύματα και 
κρούσματα
Την ώρα που εκπρόσωπος 
του Λευκού Οίκου κάλεσε 
το Πεκίνο να φροντίσει 
ώστε η ενημέρωση για 
τα «πολεμικά» μέτρα που 
λαμβάνει σχετικά με την 
εξάπλωση του κορονοϊού 
-που απέκτησε την ονομασία 
Covid-19- να είναι πιο 
«διαφανής» (108 θάνατοι 
είχαν διπλοκαταγραφεί), 
η κινεζική κυβέρνηση 
ανακοίνωσε την περασμένη 
Παρασκευή την αύξηση 
των θυμάτων κατά 121 και 
των ύποπτων περιστατικών 
κατά 5.090. Συνολικά τα 
κρούσματα έχουν υπερβεί 
τις 64.000 παγκοσμίως, εκ 
των οποίων οι 63.851 έχουν 
εντοπιστεί στην κινεζική 
επικράτεια. Μόλις τρία από τα 
μέχρι στιγμής καταγραμμένα 
1.383 θύματα έχουν 
εντοπιστεί εκτός Κίνας - από 
ένα σε Χονγκ Κονγκ, Ιαπωνία 
και Φιλιππίνες.

ων και καθησυχαστικών ή εμψυχω- 
τικών ειδήσεων από το μέτωπο της 
μάχης, οι εκκλήσεις για πίστη στο 
κόμμα είναι αυτά που κυρίως στη
ρίζουν την αντίσταση σε αυτή την 
εφιαλτική πολιορκία από τον αό
ρατο εχθρό. Αν ψευδοπροφήτες, 
καλοθελητές, θιασώτες συνωμοσι
ών, οι έτοιμοι από καιρό γεμάτοι μί
σος για τους Κινέζους αλώνιζαν τα 
σόσιαλ μίντια, η χώρα θα είχε σο
βαρότερο πρόβλημα. Οπωσδήπο
τε απέναντι στην αρρώστια θα είχε 
σοβαρότερο πρόβλημα. Ο πανικός 
θα σάρωνε τα πάντα.

Ηρωες και μελανά 
σημεία
Θέτει πολλά ερωτήματα αυτή η πρω
τόγνωρη κρίση. Ο κόσμος νιώθει 
παράξενη έλξη προς την καταστρο
φή, προς τις κακές ειδήσεις, τείνει να 
τις πιστεύει ευκολότερα από τις κα
λές. Να γενικεύει μεμονωμένα πε
ριστατικά. Και δυστυχώς αρέσκε- 
ται να τις διασπείρει ευκολότερα 
από τις καλές. Αδιαφορώντας για 
τις συνέπειες. Αδιαφορώντας για 
την ολέθρια και καθόλου σωτήρια 
επίδραση στο μυαλό των φοβισμέ
νων. Που περισσότερο μουδιάζουν 
ή τρέχουν να σωθούν παρά αντιστέ
κονται. Στην υποδειγματική ταινία 
«Contagion» υπάρχει αυτός ο απε
ρίγραπτα ανεύθυνος χαρακτήρας 
του κορακιού των σόσιαλ μόντια, 
ο οποίος μάλλον είναι μοιραίο να 
υπάρχει σε κάθε κρίση. Εναπόκει
ται στους ίδιους τους ανθρώπους 
κάθε φορά να αποδεικνύουν πόσο 
αξίζουν την ελευθερία τους.

Η Κίνα θα επιβιώσει απ’ αυτή 
την ιστορία. Βρίσκει τους καινούρ
γιους ήρωές της μέσα σε καθημερι
νά παραδείγματα αυτοθυσίας αλλά 
και σε πολλές μελανές ιστορίες με 
αθώα θύματα που οι τοπικές κοινω
νίες και η συλλογική μνήμη θα δυ
σκολευτούν να ξεπεράσουν. Ξέρουν 
ότι σε πολλά πεδία μέτρησαν τις δυ
νάμεις τους και ξέρουν ότι δεν νί
κησαν σε όλα. Δύσκολο να πεις αν 
και πόσο θα αλλάξει η χώρα με αυτή 
την τραγωδία. Ακόμη δεν έχει νικη
θεί ο ιός, ακόμη δεν έχουν υπολογι
στεί οι οικονομικές συνέπειες ούτε 
οι παράλληλες χιονοστιβάδες που 
θα προκαλέσουν.

Υπάρχουν πολλά μηνύματα για 
παρόμοιες μελλοντικές συμφορές. Ο 
κόσμος όμως δεν είναι σίγουρο ότι 
έχει λάβει τα σωστά μηνύματα. Και 
πολύ φοβάμαι πως μια παρόμοια 
κρίση σε δυτική χώρα θα το δείξει.
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ΧΑΡΗΣ ΝΤΙΓΡΙΝΤΑΚΗΣ
pressntigri@gmail.com

Σ
ταυρόλεξο για δυνατούς λύ
τες είναι ο αντίκτυπος του 
κορονοϊού στον παγκόσμιο 
τουρισμό και ειδικότερα 
στον ελλπνικό. Τα μπνύματα είναι αμ- 
φίσημα, αφού ενδέχεται οι απώλειες 

στον ελληνικό τουρισμό από την Κίνα 
να καλυφθούν πολλάκις από την ευρω
παϊκή αγορά, η οποία θα φοβηθεί να 
ταξιδέψει στις χώρες της Απω Ανατο
λής όπου τα τελευταία έτη υπήρχε άν
θηση. Είναι κοινός τόπος ότι η έκρηξη 
του κορονοϊού προκαλεί αρνητικές επι
πτώσεις στην παγκόσμια τουριστική 
βιομηχανία και στις μελλοντικές κρα
τήσεις, που φαίνεται να εξαπλώνονται 
ταχύτερα από την ίδια τη λοίμωξη. Με 
τα εξερχόμενα ταξίδια των Κινέζων να 
αποτελούν ισχυρή δύναμη στη φιλο
ξενία τα τελευταία χρόνια, ο οικονομι
κός αντίκτυπος στη βιομηχανία από 
τις ακυρώσεις αναμένεται να κάνει 
μεγάλο θόρυβο.

Στοιχεία του ForwardKeys δείχνουν 
ότι οι κρατήσεις από την Κίνα προς 
παγκόσμιους προορισμούς μειώθηκαν 
κατά 17% για τους επόμενους δύο μή
νες -Μάρτιο και Απρίλιο- σε σύγκριση 
με την ίδια περίοδο το 2019.

Στην Ιταλία, τον δημοφιλέστερο ευ
ρωπαϊκό προορισμό για τους Κινέζους 
τουρίστες, οι αφίξεις έχουν μειωθεί 
δραματικά. Η Εθνική Ενωση Ξενοδο
χείων της Ιταλίας προειδοποίησε ότι 
οι ακυρώσεις θα μπορούσαν να απο
σταθεροποιήσουν την ήδη αδύναμη 
οικονομία της χώρας.

Σημαντικές αναμένεται να είναι και 
οι αρνητικές επιπτώσεις στον ελληνικό 
τουρισμό και κατ’ επέκταση στην οι
κονομία. «Χώρες όπως η Ελλάδα και 
η Γαλλία θα πληγούν περισσότερο»,

επισημαίνει ο Carsten Brzeski, επι
κεφαλής της ING στη Γερμανία, υπεύ
θυνος για την ευρωζώνη. Στην Ελλάδα, 
το 2019 έφτασαν περίπου 200.000 Κι-, 
νέζοι τουρίστες -σύμφωνα με προσω
ρινές εκτιμήσεις- και αναμένονταν για 
φέτος τουλάχιστον 250.000. Οι αφίξεις 
από την Κίνα σημείωσαν αύξηση 20% 
το 2018 από το 2017, φθάνοντας στις 
134.570, μετά από ένα 32% ετήσιο 
άλμα το 2017. Η χώρα μας είναι χωρίς 
απευθείας αεροπορική σύνδεση με την 
Κίνα τουλάχιστον μέχρι τις 25 Μαρτί
ου, μετά τη διακοπή των δρομολογί
ων της για το συγκεκριμένο διάστημα, 
που ανακοίνωσε η αεροπορική εταιρία 
Air China. Στον... αέρα επίσης βρίσκο
νται και τα δρομολόγια της εταιρίας 
Juneyao Airlines από Σαγκάη, που θα 
ξεκινούσαν για Ελλάδα στις 23 Ιουνί
ου. Αβέβαιο παραμένει αν θα υλοποι
ηθεί και ο σχεδιασμός της Air China 
για τέταρτο εβδομαδιαίο δρομολόγιό 
της από το καλοκαίρι του 2020.

Οπως σημειώνει ο υπουργός Του
ρισμού, κ. Χάρης Θεοχάρης, «ο στό
χος για να φτάσουμε στους 500.000 
Κινέζους τουρίστες αφορά το 2021. Η 
χώρα μας πέρσι δέχτηκε 31.350.000 
τουρίστες, αφήνοντας στην άκρη τα 5,5 
εκατομμύρια επιβατών της κρουαζιέ
ρας. Από αυτά οι 200.000 ήταν Κινέζοι, 
πρόκειται δηλαδή για ένα μικρό μέγε
θος». Μία άλλη θετική επίπτωση είναι 
ότι πολλοί Ευρωπαίοι τουρίστες, που 
επέλεγαν την Ασία ως προορισμό τους, 
τώρα θα στραφούν σε νέες αγορές. 
Υπάρχει μια αύξηση στις προκρατήσεις 
φέτος και από την καμπάνια που ξε
κινήσαμε, φέτος για πρώτη φορά από 
τόσο νωρίς, η εικόνα είναι θετική. Οι 
ακυρώσεις από την Κίνα μέχρι στιγμής 
είναι της τάξης του 60%-70%. Σε καμία 
περίπτωση δεν υπάρχει το ενδεχόμενο 
επανεξέτασης της απευθείας πτήσης 
μεταξύ Αθήνας και Σαγκάης. ■

Το 2019 έφτασαν περίπου 200.000 Κινέζοι τουρίστες 
-σύμφωνα με προσωρινές εκτιμήσεις- και αναμένονταν 
για φέτος τουλάχιστον 250.000

ΜΑΖΙΚΕΣ ΑΚΥΡΩΣΕΙΣ

Οι Κινέζοι παίρνουν... διαζύγιο
από τη Σαντορίνη
Ο ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ τουρισμός έχει ανοιχτά 
δύο μέτωπα. Τη μείωση των επισκεπτών 
από την Κίνα, οι οποίοι κατά μέσο όρο 
ξοδεύουν κατά 30% περισσότερο κατά 
κεφαλήν από άλλες εθνικότητες, και τη 
συνολική μείωση διεθνών τουριστών 
από άλλες αγορές.

Ηδη στη Σαντορίνη, σύμφωνα με τον 
πρόεδρο της Ενωσης Ξενοδόχων, Αντώ- 
νη Ηλιόπουλο, «πελάτες από το εξωτε
ρικό που σχέδιαζαν να ταξιδέψουν στο 
νησί ρωτούν τα ξενοδοχεία αν υπάρχουν 
Κινέζοι. Και αν η απάντηση είναι “ναι”, 
δεν θέλουν να έρθουν».

Το νησί της Σαντορίνης είναι αγαπη
μένος προορισμός για πολλούς Κινέζους 
τουρίστες. Από τους Κινέζους ταξιδιώτες 
που έρχονται στην Ελλάδα, το 90% κατα
λήγει στη Σαντορίνη. Φτάνουν στο νησί 
σε περιόδους χαμηλής ζήτησης, τονώνο
ντας την κίνηση ειδικά τον χειμώνα που 
έχουν τις διακοπές Πρωτοχρονιάς. Το 
ηφαιστειογενές νησί είναι η «Μέκκα για 
γαμήλιες τελετές» των Κινέζων. Λάτρεις 
του «Wedding in Santorini», κάνουν στο 
νησί μέχρι και ομαδικούς γόμους.

Αυτό το διάστημα αναμένονταν στη 
Σαντορίνη 3.000 Κινέζοι και δεν βρίσκο
νται ούτε 1.000. Οι αεροπορικές εταιρίες 
έχουν διακόψει τις διαδρομές προς τη 
Σαντορίνη, προκαλώντας προβλήματα 
στους επιχειρηματίες του νησιού.

Οι ταξιδιωτικοί πράκτορες του νησιού 
εκτιμούν ότι θα χάσουν το 10% των του
ριστικών εσόδων του τρέχοντος έτους, 
γεγονός που έχει αντίκτυπο σε ολόκλη
ρη την τοπική οικονομία, όπως εμπόριο, 
μεταφορές και υπηρεσίες.

Σύμφωνα με τον δήμαρχο του νησιού, 
Αντώνη Σιγάλα, το 70% των κρατήσεων 
από Κινέζους τουρίστες στη Σαντορίνη 
είχε ακυρωθεί στις αρχές της εβδομά

δας. Τον φόβο ότι οι ακυρώσεις από την 
Κίνα στο νησί θα φτάσουν τον Απρίλιο 
στο 100% εξέφρασε ο πρόεδρος της Ενω- 
άης Ξενοδόχων Σαντορίνης. «Οι ακυρώ
σεις έφτασαν το 60-70% τον Φεβρουάριο 
και τον Μάρτιο και φοβόμαστε ότι θα 
φθάσουμε στο 100% των ακυρώσεων για 
τον Απρίλιο, καθώς τα προξενεία έχουν 
σταματήσει να εκδίδουν ταξιδιωτικές βί
ζες», ανέφερε χαρακτηριστικά.

Πλήγμα
Οσο μεγαλύτερη και σοβαρότερη είναι 
η κρίση από τον ιό τόσο μεγαλύτερο θα 
είναι το πλήγμα για τον ελληνικό τουρι
σμό, επισημαίνουν οι Ελληνες ξενοδόχοι. 
Μέχρι στιγμής ο όγκος των ακυρώσεων 
δεν είναι ακόμη τέτοιος που να εμπνέει 
ανησυχία, επισημαίνει ο πρόεδρος του 
Ξενοδοχειακού Επιμελητηρίου Ελλάδος 
(ΞΕΕ), Αλέξανδρος Βασιλικός, και συ
νεχίζει: «Η εξάπλωση του κορονοϊού εί
ναι ένα φαινόμενο παγκόσμιας κλίμακας. 
Με τη λογική αυτή, στις επιπτώσεις του 
συμπεριλαμβάνεται και η χώρα μας».

Δεν αποτελεί όμως λόγο ανησυχίας, 
αλλά εγρήγορσης και ετοιμότητας. Η Ελ
λάδα είναι σήμερα ένας απόλυτα ασφα
λής προορισμός για τους ταξιδιώτες που 
την επιλέγουν. Το ΞΕΕ ζήτησε ήδη από 
τον προηγούμενο μήνα και έλαβε άμεσα 
από τον ΕΟΔΥ ολοκληρωμένα μέτρα πρό
ληψης και αναλυτικές οδηγίες που στάλ
θηκαν απευθείας σε όλα τα ξενοδοχεία 
της χώρας. Εν κατακλείδι, οι ακυρώσεις 
που έχουν γίνει μέχρι τώρα, όπως και οι 
προσωρινές ακυρώσεις πτήσεων της Air 
China για συγκεκριμένες ημερομηνίες 
μέσα στον Μάρτιο, είναι ασφαλώς μια 
δυσάρεστη εξέλιξη, που επιδρά αρνητικά 
σε συγκεκριμένους προορισμούς, ξενοδο
χεία και επιχειρήσεις. ■

► ΠΑΡΑΠΟΜΠΗ ΑΦΙΕΡΩΜΑ ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΟΡΟΝΟΤΟ ΚΑΙ ΤΗΝ ΕΠΟΧΙΚΗ ΓΡΙΠΗ - ΜΥΘΟΙ & ΑΛΗΘΕΙΕΣ ΣΕΛ. 21, 22, 35, 56
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ΠαθοΑόγος ιου «Ευαγγελισμού» 
(κάτω) αποκάλυψε στα «Π» ότι όλο το 
σύστημα του νοσοκομείου ανταποκρί- 
θηκε άψογα στο ύποπτο κρούσμα με 

22χρονο για τον νέο κοροναϊό.

Στον Ερυθρό Σταυρό (δεξιά) τα 
φορεία στους στενούς διαδρόμους 
εμποδίζουν τον κόσμο να περάσει.

Στο «ΑΑεξάνόρα» η καθαριότητα και η καλή οργάνωση 
βοηθούν σημαντικά τους ασθενείς.

Η 1

ζυναγερμος και ετοιμότητα
Τα «Π» επιχείρησαν 
μια αυτοψία στα νο

σοκομεία της Αττι
κής και κατέγραψαν 
την κατάσταση που 
επικρατεί στις εφη
μερίες - Οι προσπά

θειες των γιατρών 
και του προσωπικού 

για την ανόρθωση 
του συστήματος

Του ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΦΩΤΕΙΝΟΥ
fotinosparapolitika@gmail

ο Εθνικό Σύστημα Υγείας νο
σεί εδώ και χρόνια. Τα κρατι
κά κονδύλια που «κόπηκαν» 
βίαια και ακαριαία την εποχή 
των Μνημονίων μετέτρεψαν 
και την Υγεία σε θύμα της πιο 

αυστηρής δημοσιονομικής προσαρμογής 
που γνώρισε ο τόπος. Εκτοτε γιατροί, νο
σηλευτές, διοικητικοί και, κυρίως, ασθε
νείς διαμαρτύρονται για το επίπεδο της 
περίθαλψης.
Η νέα κυβέρνηση, που έχει βάλει ως κε
ντρικό στόχο της τη βελτίωση της κα
θημερινότητας του πολίτη, καλείται να 
διαχειριστεί μια κατάσταση που τα τε
λευταία χρόνια έχει πάρει την κατιούσα. 
Η ηγεσία του υπουργείου Υγείας αναμέ
νεται το επόμενο διάστημα να αναλάβει 
πρωτοβουλίες προς αυτή την κατεύθυν
ση, όμως το έργο της είναι αρκετά δύ
σκολο. Πάντως, φαίνεται πως κάτι αλλά
ζει προς το καλύτερο, δεδομένου ότι σε

αρκετά νοσοκομειακά ιδρύματα οι συν
θήκες έχουν βελτιωθεί.
Τα «Π» αυτή την εβδομάδα επιχείρησαν 
μια αυτοψία στα νοσοκομεία της Αττικής 
και κατέγραψαν την κατάσταση που επι
κρατεί στις εφημερίες. Οπως και τον φόβο 
όλων, ασθενών και εργαζομένων, για τη 
μετάδοση του νέου κορονοϊού. Οποιος 
προσέγγιζε τα νοσοκομεία φορούσε μά
σκα στο πρόσωπο ή την κρατούσε στο 
χέρι για να τη βάλει. Οι γιατροί πολλές 
φορές συνιστούσαν στους ασθενείς να 
τη φορέσουν, ενώ τα φαρμακεία που βρί
σκονται κοντά στα νοσοκομεία έκαναν 
χρυσές δουλειές, καθώς ξεπουλούσαν τις 
μάσκες με τις κούτες... Σημειώνεται ότι, 
σύμφωνα με πληροφορίες, όλο αυτό το 
διάστημα υπήρξαν και καταγγελίες για 
κρούσματα αισχροκέρδειας και αύξησης 
της τιμής της μάσκας.

STAND BY
Πάντως, σε όσα νοσοκομεία βρέθηκαν 
τα «Π» ήταν εμφανείς οι συνθήκες συνα
γερμού για τον νέο κορονοϊό, με το προ

σωπικό τους να βρίσκεται σε ετοιμότη
τα, με βάση τις οδηγίες του υπουργείου 
Υγείας και των αρμόδιων επιστημονικών 
φορέων.
Στα μικρά νοσοκομεία, όπου οι ειδικότη
τες των γιατρών είναι λιγότερες, οι νύχτες 
είναι πιο ήσυχες. Στο νοσοκομείο «Αλε
ξάνδρα» τα καθαρά πατώματα και η καλή 
οργάνωση βοηθούν τους ασθενείς, που, 
αν και πολλοί, απαιτητικοί και κουρα
σμένοι, μπαίνουν σε μία σειρά. Ιδια εί
ναι η κατάσταση και στο Αιγινήτειο, που 
έχει μικρές ουρές στους διαδρόμους και 
οι γιατροί εξετάζουν τους ασθενείς χωρίς 
ιδιαίτερα προβλήματα.
Στο Θριάσιο, ωστόσο, η νύχτα της εφημε
ρίας είναι πιο δύσκολη. Πλήθος κόσμου 
από τις γειτονιές της Δυτικής Αθήνας 
επισκέπτεται ένα νοσοκομείο που ση
κώνει μεγάλο βάρος. Στα επείγοντα φτά
νουν συνέχεια ασθενοφόρα. Η αναμονή 
για την εξέταση είναι αρκετά μεγάλη και 
οι τραυματιοφορείς μεταφέρουν συνέχεια 
κόσμο. Ομως, και εδώ η καλή οργάνω
ση των διοικητικών υπηρεσιών όπως και
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Το τεϋευταίο
διάστημα υπήρξαν 
καταγγελίες για 
αισχροκέρδεια και 
αύξηση της τιμής 
της μάσκας.

Χωρίς ιβιαίτερα
προβλήματα η κατά
σταση στο Αιγινήτειο 
(αριστερά).

Ο εκπρόσωπος των εργαζομένων στα νοσοκο
μεία, Μιχάλης Γιαννάκος, μίλησε στα «Π» για τα 
προβλήματα που μαστίζουν τον κλάδο.

«Χρειαζόμαστε
χρηματοδότηση»
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ της ΠΟΕΔΗΝ, Μ. Γιαννάκος, μίλησε στα «Π» 
και για τις ελλείψεις που υπάρχουν. «Χρειαζόμαστε στελέχωση 
και χρηματοδότηση», ανέφερε και συνέχισε: «Χρειαζόμαστε 
ιατροφαρμακευτικό εξοπλισμό. Αλλά χρειαζόμαστε και προ
σωπικό. Το 2018 και το 2019 έφυγαν 4.000 άτομα που δού
λευαν στα νοσοκομεία. Αυτοί δεν αναπλπρώθπκαν ποτέ και 
μέχρι να προκπρυχθούν νέες θέσεις και να προσλπφθοΰν θα 
έχει περάσει ένας χρόνος και θα φύγουν άλλοι τόσοι».
Ενα από τα προβλήματα, όμως, που ταλανίζουν τα νοσοκο
μεία είναι και τα λίγα κρεβάτια στις Μονάδες Εντατικής Θε
ραπείας. «Ολες οι ΜΕΘ έχουν πρόβλπμα και έχουν κεντρική 
διαχείρισπ», δήλωσε ο κ. Γιαννάκος και συνέχισε επισπμαί- 
νοντας πως «οι ΜΕΘ που λειτουργούν στυ χώρα μας είναι 
557, ενώ θα έπρεπε να είναι τουλάχιστον 3.000. Στπν Αθήνα 
έχουμε 224 κρεβάτια, ενώ θα έπρεπε να έχουμε τον τριπλάσιο 
αριθμό, γιατί εδώ εξυππρετείται 6.000.000 πλπθυσμός. Τα νο
σοκομεία τπς Αττικής εξυππρετούν και τις γύρω περιοχές και 
τα νπσιά, οπότε π ανάγκπ να βρεθούν κρεβάτια στις Μονάδες 
Εντατικής Θεραπείας είναι μεγάλπ. Με βάσπ τα διεθνή στά- 
νταρ, πρέπει το 10% των κλινών να είναι ΜΕΘ. Κάθε μέρα π 
αναμονή για ένα κρεβάτι ξεπερνά τα 50 άτομα».

Οι γιατροί τρέχουν να προλάβουν στο Ιπποκράτειο.

για τον νέο κορονοϊό

ιιάσιο η νύχτα της εφημερίας είναι δύσκολη.

η εργατικότητα γιατρών και νοσηλευτών 
βοηθούν στο να περάσει ακόμα μία δύ
σκολη νύχτα εφημερίας.
Τα «Π» βρέθηκαν και στον Ερυθρό Σταυ
ρό, όπου τα φορεία στους στενούς δια
δρόμους εμποδίζουν τον κόσμο να περά
σει. Η επικοινωνία γιατρού με νοσοκόμο 
και τραυματιοφορέα γίνεται πολλές φορές 
με φωνές, αφού το υπαλληλικό προσω
πικό μπορεί να είναι φιλότιμο, αλλά δεν 
επαρκεί για να αντιμετωπίσει αυτήν την 
κατάσταση. Στο Ιπποκράτειο η εφημερία 
είναι επίσης δύσκολη. Οι ασθενείς είναι 
αρκετοί και οι γιατροί τρέχουν να προλά
βουν. Το σαλόνι της αναμονής είναι γεμά
το και η υπομονή εξαντλείται.

ΑΝΑΜΟΝΗ
Στον «Ευαγγελισμό» όλα είναι διαφορετι
κά: κοσμοσυρροή, οργή και αγανάκτηση 
από τους ασθενείς. Η αναμονή για εξέτα
ση ξεπερνά τις τρεις ώρες, ενώ το γεγονός 
πως πολλοί από τους ασθενείς είναι υπή
κοοι τρίτων χωρών και δεν μιλούν ελληνι
κά, αλλά ούτε και αγγλικά, δυσκολεύει την

επικοινωνία με τους γιατρούς και επεκτεί
νει τον χρόνο αναμονής των υπόλοιπων 
ασθενών σε ένα από τα μεγαλύτερα νο
σοκομεία των Βαλκανίων, που έχει όλες 
τις ειδικότητες. Ασθενείς παίρνουν χαρ
τάκι με το νούμερό τους και, όταν βλέπουν 
πως θα αργήσουν να εξεταστούν, απογο
ητεύονται. Συνοδοί, γιατροί, καθαρίστρι
ες, σεκιουριτάδες τρέχουν πάνω-κάτω με 
μία μάσκα στο πρόσωπο. Εκεί νοσηλεύ
τηκε για λίγες ώρες ο 22χρονος Ελληνας 
φοιτητής ο οποίος την περασμένη Παρα
σκευή, 7 Φεβρουάριου, μπήκε σε θάλαμο 
αρνητικής πίεσης του ιδρύματος και διε- 
ρευνήθηκε για το ενδεχόμενο να αποτελεί 
πραγματικό κρούσμα του νέου κορονοϊού. 
Τα «Π» συζήτησαν με έναν από τους άξι
ους παθολόγους του νοσοκομείου σχε
τικά με την αντιμετώπιση της περίπτω
σής του και δήλωσε πως «όλο το σύστημα 
του “Ευαγγελισμού” ανταποκρίθηκε άψο
γα, με απόλυτο επαγγελματισμό και ιδι
αίτερη ψυχραιμία». Ο ίδιος συνέχισε το
νίζοντας πως «δεν αντελήφθην να έλαβε 
χώρα ο παραμικρός πανικός στο νοσοκο

μείο, ενώ όλοι οι επικεφαλής, από τους 
διευθυντές γιατρούς μέχρι τη διοίκηση 
του νοσοκομείου, έμειναν στον “Ευαγγε
λισμό" μέχρι πολύ αργά το βράδυ».

ΥΠΟΠΤΟ ΚΡΟΥΣΜΑ
Το νοσοκομείο, ωστόσο, είχε ξεκινήσει 
να διαχειρίζεται και να αντιμετωπίζει 
τον 22χρονο φοιτητή ως ύποπτο κρούσμα 
του νέου κορονοϊού, χωρίς να έχει προη
γουμένως ενημερώσει τον ΕΟΔΥ, χωρίς 
ο οργανισμός να έχει μελετήσει την πε
ρίπτωση και χωρίς να έχει χαρακτηρίσει, 
όπως προβλέπεται, ο ίδιος το περιστατι
κό ως ύποπτο κρούσμα.
Τα «Π» μετά την αυτοψία που επιχείρησαν 
στα νοσοκομεία που εφημέρευαν μίλησαν 
με τον εκπρόσωπο των εργαζομένων, Μι- 
χάλη Γιαννάκο, ο οποίος δήλωσε πως «η 
κατάσταση δεν είναι καθόλου καλή» και 
συνέχισε: «Τα ράντζα υπάρχουν. Σε κάθε 
εφημερία στο Αττικόν μπαίνουν 120 ρά
ντζα, ενώ ξέρουμε πως ο χρόνος αναμο
νής για να εξεταστούν ασθενείς φτάνει σε 
κάποια νοσοκομεία και τις 10 ώρες».
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«ΕΛΩΣΕ
ΓΡΑΜΜΗ»
στην Ευρώπη
Οι υπουργοί Υγείας ιπς Ε.Ε. υιοθέτησαν την 
πρόταση Κικίλια για δημιουργία ειδικής κοι
νής ηλεκτρονικής πλατφόρμας επιστημονι
κών δεδομένων για τον νέο κορονοϊό

Του ΒΑΣΙΛΗ ΒΕΝΙΖΕΛΟΥ
ven.ygeia@gmail. com

Μ
ε ιδιαίτερη ικανοποί
ηση υποδέχθηκαν την 
Πέμπτη όλοι οι συνά
δελφοί του υπουργοί 
Υγείας της Ε.Ε., ως χρή
σιμη και απαραίτητη, 

την πρόταση του Ελληνα υπουργού 
Υγείας, Βασίλη Κικίλια, για τον ψηφι
ακό συγχρονισμό όλων των κρατών - 
μελών της Ε.Ε., με τη δημιουργία ει
δικής ηλεκτρονικής πλατφόρμας 
επιστημονικών δεδομένων για τον 
νέο κορονοϊό. Αυτά τα δεδομένα θα 
ανταλλάσσονται άμεσα μεταξύ των 
κρατών-μελών για την καλύτερη 
αντιμετώπιση της κατάστασης. 
Σύμφωνα με όσα ανέφερε συγκεκρι
μένα στην πρότασή του ο κ. Κικί- 
λιας, τα δεδομένα της ηλεκτρονικής 
πλατφόρμας θα είναι προσβάσιμα 
αποκλειστικά από τις ομάδες δια
χείρισης κρίσεων κάθε χώρας, προ- 
κειμένου, έτσι, να διασφαλίζεται η 
προστασία των προσωπικών δεδο-

Αμεση πρόσβαση στην 
πληροφορία και σχε- 
διασμός των σχετικών 
πολιτικών από τους 
ειδικούς επιστήμονες

μένων των ασθενών. Ομως, η ηλε
κτρονική αυτή πλατφόρμα, συνέχισε 
ο κ. Κικίλιας, θα δίνει τη δυνατότη
τα να υπάρχει άμεση πρόσβαση στην 
πληροφορία και, άρα, να σχεδιάζο
νται από τους ειδικούς επιστήμονες 
οι σχετικές πολιτικές Υγείας. 
Μάλιστα, στο περιθώριο της συνε
δρίασης, τον κ. Κικίλια έσπευσαν να 
συγχαρούν ιδιαίτερα τόσο ο Γερμα
νός υπουργός Υγείας όσο και ο πρό
εδρος του συμβουλίου, επίτροπος 
της Ε.Ε., αρμόδιος για τη διαχείριση 
της σοβούσας υγειονομικής κρίσης. 
Στην έκτακτη συνεδρίαση του συμ
βουλίου των υπουργών Υγείας της 
Ε.Ε., τα κράτη-μέλη συμφώνησαν 
σε μια ενιαία πολιτική έναντι της 
εν εξελίξει υγειονομικής κρίσης, με 
βάση τις σχετικές κατευθύνσεις και 
τις οδηγίες του Παγκόσμιου Οργανι
σμού Υγείας (ΠΟΥ) και του Ευρωπαϊ
κού Κέντρου Πρόληψης και Ελέγχου 
Νόσων (ECDC), καθώς επίσης στην 
ενίσχυση της συνεργασίας σε διε
θνές επίπεδο.
Επίσης, η ίδια η Κομισιόν, σε συνερ
γασία με τη φαρμακοβιομηχανία, 
θα είναι ανά πάσα στιγμή έτοιμη 
να προχωρήσει σε κοινή προμή
θεια φαρμάκων και προστατευτικών 
μέσων για τα κράτη-μέλη της Ε.Ε., 
εάν αυτό στο μέλλον απαιτηθεί, κα
θώς παρατηρούνται ήδη ελλείψεις 
σε υγειονομικό υλικό και φάρμακα, 
και όχι μόνον εξαιτίας της επιδημί
ας στην Κίνα. Αξίζει να σημειωθεί 
ότι στα επίσημα συμπεράσματα του 
συμβουλίου των υπουργών Υγείας 
της Ε.Ε. πέρασε με πολύ πιο ήπιες δι
ατυπώσεις η αυστηρή πρόταση που 
κατέθεσε στο συμβούλιο ο Γερμανός 
υπουργός Υγείας, σύμφωνα με την 
οποία τα κράτη-μέλη της Ε.Ε. πρέπει 
να επιβάλλουν εφεξής υποχρεωτική 
ιχνηλασιμότητα σε κάθε επιβάτη αε
ροπορικής πτήσης από την Κίνα που 
φθάνει στην Ε.Ε. Με την πολύ πιο 
ήπια διατύπωση των συμπερασμά
των, η ιχνηλασιμότητα των επιβα
τών καθίσταται μη υποχρεωτική για 
τα κράτη-μέλη της Ε.Ε., αλλά παρα
μένει ως προτεινόμενη δυνατότητα 
για αυτά.

Συγχαρητήρια
στον Β. Κικίλια 
έδωσαν ο Γερ
μανός ομόλο
γός του και ο 
πρόεδρος του 
Συμβουλίου.

Ο ΚΑΘΗΓΗΤΗΣ ΠΑΘΟΛΟΓΙΑΣ 
ΛΟΙΜΩΙΕΩΝ ΤΗΣ ΙΑΤΡΙΚΗΣ ΣΧΟΛΗΣ 
ΤΟΥ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟΥ ΑΘΗΝΩΝ, 
ΣΩΤΗΡΗΣ ΤΣΙΟΛΡΑΣ, ΑΙΝΕΙ 
ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΟΡΟΝΟΪΟ

«Ο ΙΟΙ ΛΕΝ 
ΕΠΙΒΙΩΝΕΙ
ΣΤΙΣ ΜΕΓΑΛΕΣ 
ΘΕΡΜΟΚΡΑΣΙΕΣ»
Σε καμία περίπτωση δεν είναι δί
καιο να επικρίνουμε τους Κινέζους 
για καθυστερήσεις στην αντιμετώ
πιση της επιδημίας του νέου κορο- 
νοϊού. Αυτό τονίζει στα «Π» ο κα
θηγητής Παθολογίας Λοιμώξεων 
της Ιατρικής Σχολής του Πανεπι
στημίου Αθηνών και επιστημονι
κός συνεργάτης του Εθνικού Ορ
γανισμού Δημόσιας Υγείας (ΕΟΔΥ), 
Σωτήρης Τσιόδρας, που συμμετέ
χει στην task force για την αντι
μετώπιση της νέας επιδημίας στην 
Ελλάδα. Ο ίδιος επισημαίνει ότι η 
σωρεία των «ύποπτων» κρουσμά
των του νέου κορονοϊού, τα οποία 
έχουν διερευνηθεί και αποκλειστεί 
στα νοσοκομεία του ΕΣΥ της χώ
ρας μας, δείχνει τη σημαντική ευαι- 
σθητοποίηση των συμπολιτών μας. 
«Πανδημία είναι διασπορά σε πολ
λές χώρες, με συνεχιζόμενη μετάδο
ση. Αυτό το οποίο έχουν εντοπίσει 
στη Γερμανία και τη Βρετανία είναι 
μεμονωμένες τοπικές συναθροίσεις 
κρουσμάτων. Είναι ένα ή δύο περι
στατικά. Οπότε δεν έχουμε ακόμη 
αυτό που λέμε “συνεχιζόμενη με
τάδοση”, μετάδοση στην κοινότητα. 
Και αυτό ελπίζουμε να αποφύγου
με», αναφέρει μιλώντας στα «Π» ο κ. 
Τσιόδρας και προσθέτει πως «ιδιαί
τερα όσο καλυτερεύει ο καιρός αυ
ξάνουν τα δεδομένα που δείχνουν 
ότι ο ιός δεν επιβιώνει στις μεγάλες 
θερμοκρασίες και, έτσι, ίσως μας βο
ηθήσει και ο καιρός, πέρα από όλα 
τα άλλα».
Ο ίδιος τοποθετείται και για τη συρ
ροή αποκλεισμών ύποπτων κρου
σμάτων στη χώρα μας, με τους πο
λίτες να πηγαίνουν στα νοσοκομεία 
με κάποια συμπτώματα. «Νομίζω 
ότι δείχνει ευαισθπτοποίπσπ. Ακό
μα κι αν υπάρχουν περιπτώσεις 
ασθενών που δεν εντάσσονται στον 
ορισμό του κρούσματος, φαίνεται 
ότι έχει ευαισθητοποιηθεί ο κόσμος. 
Πιστεύουμε ότι είναι για τον σωστό 
λόγο, αλλά νομίζω ότι υπάρχει μέσα 
και το στοιχείο του φόβου, το οποίο, 
ορισμένες φορές, οδηγεί σε κάποιες 
υπερβολές. Χρειάζεται ψυχραιμία, 
νομίζω, και σύνεση», εξηγεί.

Β.Β.
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ίο εμπόριό
ΑΝΗΣΥΧΙΑ ΣΤΙΣ ΕΛΛΗΝΙΚΕΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΑ ΚΛΕΙΣΤΑ ΕΡΓΟΣΤΑΣΙΑ ΣΤΗΝ ΚΙΝΑ 
ΚΑΙ ΤΙΣ ΜΕΤΕΩΡΕΣ ΠΑΡΑΓΓΕΛΙΕΣ ΕΝΔΥΜΑΤΩΝ - ΦΟΒΟΣ ΓΙΑ ΕΛΛΕΙΨΕΙΣ ΣΤΗΝ ΑΓΟΡΑ

Μπορεί ο κορονοϊός να μην έχει μεταδοθεί ευρέως στη Δύση, δεν συμβαίνει όμως το ίδιο με τις συνέπειες του. Μαζί με τον τουρισμό από την Κίνα και τα παγκόσμια συ
νέδρια, όπως το Συνέδριο στη Βαρκελώνη, που ακυρώθηκε πριν από λίγες ημέρες, σταδιακά αρχίζει να επηρεάζεται και το εμπόριο. Με κλειστά τα κινεζικά εργοστάσια, 
στο πλαίσιο των μέτρων ασφαλείας που έχουν ληφθεί, οι μεγάλοι εμπορικοί όμιλοι της Δύσης που έχουν συμβόλαια παραγωγής στην Κίνα έχουν χάσει τον ύπνο τους. Ει
δικά στην αγορά ενδυμάτων στην Ελλάδα και στο εξωτερικό έχουν προκαλέσει μεγάλη αναστάτωση τα κλειστά εργοστάσια στην Κίνα, όπου πραγματοποιείται το 60% της 
παγκόσμιας παραγωγής ενδυμάτων. Οπως αναφέρει επιχειρηματίας του χώρου, «έρχομαι από δύο εκθέσεις σε ευρωπαϊκές πρωτεύουσες και η ανησυχία είναι μεγάλη».

Της ΑΝΝΑΣ ΜΙΧΑΗΛ____________
newspaper@parapolitika.gr

ΟΙ ΜΕΓΑΛΕΣ πολυεθνικές τηρούν σχάση ανα
μονής, ελπίζοντας όχι τα εργοστάσια θα ανοί
ξουν και θα προχωρήσουν στην παραγωγή 
των παραγγελιών τους. Ομως, όσο περνούν οι 
ημέρες, πρέπει να αποφασίσουν τι θα κάνουν, 
αν θα μεταφέρουν την παραγωγή τους, πότε 
και σε ποια χώρα. Η δημοφιλέστερη αγορά 
για να μεταφέρουν την παραγωγή τους είναι 
η Τουρκία, όμως ο κίνδυνος είναι να μην μπο
ρούν να βρουν αξιόπιστους συνεργάτες, αν το 
αποφασίσουν όλοι μαζί αργότερα. Ο προβλη
ματισμός είναι μεγάλος όχι μόνο για το αν θα 
μεταφέρουν την παραγωγή, αλλά και πού θα 
την πάνε και πότε. Αξίζει να σημειωθεί ότι οι 
παραγγελίες των μεγάλων πολυεθνικών είναι 
τεράστιες και δεν είναι εύκολο να μοιραστούν 
στις υπόλοιπες μονάδες των τρίτων χωρών, 
δηλαδή Πακιστάν, Μπανγκλαντές, Ινδίας και 
Τουρκίας ταυτόχρονα. Η Τουρκία αποτελεί την 
πιο πρόσφορη χώρα, σύμφωνα με πληροφο
ρίες, καθώς θεωρείται πιο ασφαλής λόγω της 
απόστασής της από την Κίνα.

ΜΕΤΑ ΤΟ ΠΑΣΧΑ
Για τις ελληνικές επιχειρήσεις ενδυμάτων το 
πρόβλημα αφορά όσες επιχειρήσεις είτε εισά
γουν άμεσα από την Κίνα είχε εισάγουν προϊ

όντα από Ευρώπη, τα οποία όμως εισάγονχαι 
από την Κίνα. «Κάθε εβδομάδα που περνά χω
ρίς να έχει επιστρέφει η κανονικότητα στην 
παραγωγή στην Κίνα το στρες μεγαλώνει», ση
μειώνει επιχειρηματίας του κλάδου. «Η ανη
συχία δεν είναι για τις πωλήσεις το επόμενο 
δίμηνο, αλλά για αυτές μετά το Πάσχα, για τις 
συλλογές που τώρα έπρεπε να είναι στην πα
ραγωγή. Ανησυχούμε για ελλείψεις σε προϊό
ντα ή για παραγγελίες που δεν θα μπορούν να 
παραδοθούν».
Το πρόβλημα στην παραγωγή μπορεί να είναι 
εντονότερο στις μικρές εταιρείες, οι οποίες, αν 
τα εργοστάσια της Κίνας παραμείνουν κλει
στά, θα πρέπει να αναζητήσουν εργοστάσια σε 
τρίχες χώρες την ίδια εποχή που θα το κάνουν 
και οι μεγάλες πολυεθνικές με τις μεγάλες πα
ραγγελίες τους. Οσο περνά ο καιρός και τα ερ
γοστάσια της Κίνας παραμένουν κλειστά, τόσο 
μεγαλώνει ο κίνδυνος για κομφούζιο. Μπο
ρεί να προκληθούν ελλείψεις στην παραγωγή 
προϊόντων, ειδικά στα φθινοπωρινά, ή καθυ
στερήσεις στις παραδόσεις και οι ελληνικές 
επιχειρήσεις που αναμένουν παραγγελίες να 
μείνουν χωρίς προϊόντα.
Αλλη πηγή αναφέρει: «Το μέγεθος του προβλή
ματος εξαρτάται από το πόσο θα κρατήσει η 
σημερινή κατάσταση. Ουσιαστικά μιλάμε για 
δύο διαφορετικά προβλήματα. Το ένα είναι το 
άμεσο και αφορά τη σεζόν άνοιξη - καλοκαίρι

για όσες εταιρείες δεν έχουν ήδη παραλάβει τα 
αποθέματά τους. Γιατί πολλές εταιρείες παραγ
γέλνουν και παραλαμβάνουν νωρίς και αυτών 
τα προϊόντα είναι ήδη στα λιμάνια, οπότε δεν 
θα επηρεαστούν άμεσα. Αν κάποιες εταιρείες 
όμως δεν έχουν ακόμη παραλάβει τα ανοιξιά- 
τικα-καλοκαιρινά, κινδυνεύουν, με κλειστά τα 
εργοστάσια, να μην προμηθευτούν εγκαίρως 
και... να βρεθούν να έχουν προπληρώσει για 
παραγγελίες που είναι άγνωστο πότε θα εκχε- 
λεστούν. Το δεύτερο πρόβλημα είναι το μα
κροπρόθεσμο και αφορά τη σεζόν φθινόπω- 
ρο-χειμώνας, που κανονικά παραλαμβάνεχαι 
το καλοκαίρι, αλλά παράγεχαι αυτή την περίο
δο. Και αυτό το πρόβλημα αφορά και όλες τις 
επιχειρήσεις που εισάγουν από Ευρώπη προ
ϊόντα που παράγονται στην Κίνα».
Σύμφωνα με τα στοιχεία του κλάδου ένδυσης, 
πλέον του 50% των ενδυμάτων της ελληνικής 
αγοράς είναι εισαγόμενα, με τις εισαγωγές να 
ανέρχονται σε 1,8 δια ευρώ. Από αυτές, το 15% 
προέρχεται άμεσα από την Κίνα, το 20% από 
την Ισπανία, το 18% από την Ιταλία, το 10% 
από την Τουρκία και από 8% από τη Γερμανία 
και τη Βρετανία. Ωστόσο, σημαντικό μέρος των 
εισαγωγών από τις ευρωπαϊκές χώρες προέρχε
ται από πολυεθνικές που παράγουν στην Κίνα 
και, επομένως, θα επηρεαστούν από την ανα
στάτωση στην παραγωγική διαδικασία εκεί, 
εφόσον τα εργοστάσια παραμείνουν κλειστά.

Αυξάνεται ο 
κίνδυνος για 
κομφούζιο, 
ενώ μπορεί να 
προκληθούν 
ελλείψεις στην 
παραγωγή 
προϊόντων, 
ειδικά στα 
φθινοπωρινά
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